
Concert de luxe
Maria del Mar Bonet actua 
el dia 25 al Kursaal pàg. 21
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> SOCIETAT: Arrenca el programa d’actes amb motiu del Dia contra la violència masclista  pàg. 13

> Esports: L’FS Montcada continua invicte i lidera el grup primer de Tercera Nacional de futbol sala  pàg. 26

núm. 392
2a quinzena | novembre 2011

època iii

El comerç local intenta 
plantar cara a la crisi

>  REpORTATgE

Botiguers de tota la vida i nous emprenedors 
expliquen la seva experiència  pàgS. 3 i 4

Més de 1.500 persones participen al video promogut per 
participació ciutadana i Montcada comunicació pàg. 17

Eleccions generals
Convocats a les urnes 
24.559 electors pàg. 8

Resposta massiva 
al Lip dub de ciutat
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Les demandes locals 
arriben al parlament

>  RETALLADES SANITàRIES

El pSc, icV-EUia, ERc i c’s presenten 
interpel·lacions al govern  pàg. 5
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ASSOCIACIONISME
Les entitats de comerciants del municipi 
aposten per fer accions conjuntes. Can 
Cuiàs reactiva l’antiga associació

L’ajuntament, a través del paM, centrarà els seus esforços en la millora de la competitivitat, el creixement i la consolidació del comerç

Els botiguers locals demanen una revisió 
de les normatives per afavorir el sector

COMERÇ DE PROXIMITAT

Els botiguers i els portaveus de 
les associacions de comerciants de 
Montcada i Reixac consideren, a 
nivell global, que el comerç està 
passant per una mala situació,  
sobretot perquè la gent ha perdut 
capacitat adquisitiva arran la crisi 
econòmica. Rebaixar preus és una 
opció –de fet, ja hi ha qui ho fa–, 
“però els costos fixos se’ns men-
gen; els impostos i els pagaments 
periòdics no haurien de ser tan 
elevats i s’haurien de fer unes 
lleis per protegir el comerç de 
proximitat”, opina la comerciant 
Montse Masià, de la Merceria Sis-
quet, de Can Sant Joan. El Nadal 
sempre ha estat una de les millors 
èpoques per als botiguers, però els 
efectes de la crisi i la disminució de 
vendes durant l’any no els dóna 
moltes esperances. 

Per fer front entre tots a la situació, 
les cinc entitats –Montcada Centre 
Comerç (MCC), Montcada Nova-
Pla d’en Coll, Mas Rampinyo, Can 
Sant Joan i Can Cuiàs– fa temps 
que van decidir treballar plegades. 
La campanya de Nadal serà comu-
na, com també ho són bona part 
de les seves reivindicacions i pro-
blemes a l’hora d’afrontar el futur 
del petit comerç.
Els presidents de les entitats mani-
festen que els  propis establiments 
han de fer un esforç per fidelitzar 
la clientela i oferir el millor servei 
possible –amb la modernització 
dels productes, dels aparadors o bé 
adaptant els seus horaris als nous 
temps–, però hi ha factors que no 

depenen d’ells. En aquest sentit, els 
botiguers demanen a l’Ajuntament 
una revisió de les normatives per 
regular, per exemple, que no hi 
hagi negocis del mateix àmbit a 
pocs metres de distància i també 
per rebaixar la pressió fiscal. Sol-
liciten que els locals buits s’ocupin 
amb comerços de proximitat, que 
el consistori sigui rigorós amb el 
compliment de les normatives i 
que resolgui problemes de caire 
urbanístic i de mobilitat per afa-
vorir les compres, com senyalitzar 
els eixos comercials, mantenir els 
carrers nets i il·luminats i intentar 
crear més zones d’aparcament.

Propostes del PAM. La millora de 
la competitivitat i el creixement i 
la consolidació del teixit comercial 
local són dos dels objectius princi-
pals de la Regidoria de Comerç, 
a càrrec de Joan Maresma (CiU). 
Segons queda recollit al Pla d’Ac-
tuació Municipal (PAM), l’equip 
de govern durà a terme diverses 
accions per potenciar el comerç 
com l’elaboració d’un programa 
de formació anual, la creació d’una 
base de dades de comerç que agi-
liti les comunicacions entre els 
comerciants i l’Ajuntament, el de-
senvolupament d’un portal de fo-
ment de locals buits  i la realització 
d’un estudi de viabilitat per a nous 
negocis. En l’àmbit de la potencia-
ció de l’associacionisme, des de la 
Regidoria es vol crear un consell 
comercial que aglutini els agents 
involucrats en el desenvolupament 
del comerç que ofereixi un marc 
per debatre i establir els criteris per 
impulsar el sector. Comerç també 
aposta per millorar l’aparcament 
i la mobilitat als principals eixos 
comercials del municipi.  Maresma 
ha avançat que el pressupost del 
2012 inclourà una partida per se-
nyalitzar les zones comercials.

Sílvia Alquézar/Silvia Díaz | Montcada

El govern afirma que 
treballa per trobar 
eines que donin un 
valor afegit al comerç

 Els representants dels comerciants valoren la situació actual del col·lectiu

Lluís Torrents | Mas Rampinyo 
“La gent no compra perquè no té 
diners. En el cas de Mas Rampi-
nyo, el barri ha quedat aïllat i els 
veïns d’altres sectors ho tenen més 
fàcil per anar al centre o a d’altres 
ciutats. Volem ampliar l’associació 
als comerços de Mas Duran”.  

Les germanes Montse i Carme Masià, de la Merceria Sisquet, atenen una clienta a la seva botiga, situada al barri de Can Sant Joan

Toni Corral | M. Nova-Pla d’en Coll  
“La clientela ha de trobar al muni-
cipi allò que necessita perquè sinó,  
ho buscarà fora i les grans super-
fícies, a pesar nostre, són molt 
atraients. A Montcada Nova molts 
comerços obren els dissabtes a la 
tarda i això dóna vida al barri”.

Manuel Moreno |  MCC 
“Els comerciants hem de treballar 
a fons per continuar donant quali-
tat i oferir el millor servei als nostres 
clients perquè no marxin fora. Ara 
seria un bon moment perquè a 
Montcada s’establissin botigues de 
franquícies conegudes”. 

Pepi Martín | Can Cuiàs  
“Can Cuiàs no és un lloc de pas 
i les botigues del barri que estem 
impulsant de nou l’associació de 
comerciants volem que els veïns no 
marxin fora a buscar els productes 
que ja venem aquí. El petit comerç 
està molt malament”. 

Rafael Domínguez |  Can Sant Joan 
“A Can Sant Joan funcionarien 
establiments com un forn de qua-
litat, de telefonia mòbil o botigues 
amb roba i calçat modern. Aques-
ta campanya de Nadal es preveu 
complicada perquè la gent està 
notant molt la crisi ”.

Joan Maresma | edil de Comerç (CiU) 
“L’objectiu de la Regidoria de 
Comerç és oferir eines que donin 
un valor afegit al comerç local. 
Treballem per donar a conèixer 
l’oferta comercial, senyalitzar els 
eixos comercials i fomentar l’as-
sociacionisme i la formació”.
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Tres emprenedors expliquen a ‘La Veu’ el seu projecte

Obrir un negoci propi, 
una alternativa vàlida 
per combatre la crisi

COMERÇ

En època de crisi, muntar un ne-
goci propi pot ser una alternativa 
raonable per poder tenir feina i se-
guir endavant. Alguns ho fan com 
a única possibilitat per tornar a 
integrar-se en un món laboral que 
els hi ha tancat les portes i altres ho 
fan amb valentia, com una necessi-
tat personal que no entén de pors i 
mals auguris. 

Als seus 24 anys, Teresa Soriano 
ha deixat la seva professió com a 
higienista dental i s’ha llançat a 
l’aventura i crear la botiga Instint 
animal, situada a la rambla dels 
Països Catalans. Per poder enge-
gar el seu negoci aquest estiu no 
ha tingut vacances, però ni això ni 

la crisi li treuen la son: “Si un con-
fia en el que fa, no ha de patir; 
hem de ser nosaltres mateixos els 
que generem feina”, diu Teresa, 
que reconeix que molta gent, sobre-
tot la seva família, li va recomanar 
que no obrís la botiga en una època 
tan complicada. De moment, diu 
que no es pot queixar i és optimista. 
També li dóna una satisfacció haver 
posat el seu “granet de sorra” per 
millorar la situació econòmica de la 
noia que té contractada com a per-
ruquera de les mascotes. 
 
Nova botiga a El Punt. Gemma 
Sala, de 33 anys, viu a Montcada 
des de fa tres anys i fa un mes que 
va obrir la botiga de roba infantil 
Xarranca, al Centre Comercial El 
Punt. “Treballava en un altre co-
merç, però sempre havia tingut 
la inquietud d’obrir el meu nego-
ci. Ara treballo per a mi, tinc més 
maldecaps, però puc fer les coses 
a la meva manera”, explica. 
Gemma ha fet un pla d’empresa i 

creu que El Punt té potencial i per 
això s’ha llançat a l’aventura mal-
grat la seva situació personal, sepa-
rada i amb dos fills. 

Intenta veure la part positiva 
d’aquesta crisi i diu que és un bon 
moment per obrir nous negocis:  
“Els lloguers i les obres per arran-

jar un local són més barates. Això 
sí, no és suficient amb tenir una 
idea, el projecte ha de ser viable..  

Un paleta fent xurros. El cas de 
Mario Cañas és diferent. Crear el 
seu propi negoci ha estat l’única al-
ternativa per continuar treballant.
Pare de tres fills, aquest veí de la 
Font Pudenta és un víctima més de 
la frenada brusca que ha sofert el 
sector de la construcció. Quan va 
començar la crisi, la feina a l’obra 
cada vegada anava a menys i des-
prés de donar moltes voltes i estar 
gairebé un any a l’atur, va com-

prar-li a un familiar una xurreria 
ambulant. “Aquest és un negoci 
que sempre funciona perquè 
la gent sempre té dos euros per 
comprar-se uns xurros”, comen-
ta. Va demanar un crèdit i des de 
principi de novembre està instal·lat 
al parc de la Font Pudenta, on es 
vol quedar fix durant un temps, 
tot i que aquest negoci  és itinerant.  
“De moment, pinta bé, però els 
matins són fluixos. Segurament, 
ho aniré combinant fent mercats 
pels matins i algunes fires els 
caps de setmana”, explica. 

Rafa Jiménez | Montcada
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Malgrat el context econòmic desfavorable, la Teresa Soriano ha decidit muntar una botiga d’animals a la rambla dels Països Catalans
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L’Ajuntament ha decidit enguany 
convocar el seu propi concurs 
d’aparadors de Nadal, a través de 
les regidories de Comerç i Turis-
me i Cultura i Patrimoni, repetint 
l’experiència del certamen del Car-
naval passat. Hi podran participar 
tots els establiments de Montcada 
i Reixac, guarnint l’aparador amb 
motius referents al Nadal. El jurat 
atorgarà tres premis, de 300, 200 
i 100 euros, i es valorarà l’origi-
nalitat, l’adequació temàtica i de 
recursos i de productes propis de 
l’establiment. Les inscripcions al 
certamen es podran fer fins al 5 de 
desembre, adreçant-se a qualsevol 
dels dos departaments organitza-
dors, on també es poden recollir 

les bases. El consistori fa el seu pro-
pi concurs, que té el suport de les 
associacions de comerciants, per 
poder atorgar més premis, ja que 
enguany la 42a edició del certa-
men de la Cambra de Comerç no-
més dóna un únic guardó de 1.000 
euros. L’ens també atorgarà una 
menció especial, no remunerada, 
a un establiment de cada un dels 
municipis que enformen part. 

Fira de Nadal. Comerç i Turisme 
ha obert també el termini per-
què els establiments comercials 
o d’artesania del municipi que 
ho desitgin muntin una parada 
a la Fira de Nadal del 2011, que 
tindrà lloc els dies 17 i 18 de de-
sembre, a la Rambla dels Països 

Catalans (Montcada Nova). Els 
comerciants han d’omplir un for-
mulari que posteriorment hauran 
de portar al departament organit-
zador, abans del 7 de desembre. 
Es pot enviar el document per 
correu electrònic (comerc@mont-
cada.org), per fax (935 648 521) 
o bé dur-lo a les oficines (Alt de 
Sant Pere, 73). Les associacions 
de comerciants del municipi  col-
laboren amb la Fira i també tra-
miten les inscripcions.

Concurs local d’aparadors de Nadal

Silvia Díaz | Montcada

L’ajuntament repeteix l’experiència iniciada al carnaval entre les regidories de comerç i cultura i patrimoni

El concurs d’aparadors ja és una tradició

L’Ajuntament va lliurar el 16 de 
de novembre 6.000 tiquets de 
zona blava a Montcada Centre 
Comerç (MCC) perquè l’asso-
ciació els distribueixi entre els 
establiments de l’eix comercial. 
Les butlletes permetran aparcar 
gratuïtament durant mitja hora 
a partir del 21 de novembre, 
data en què es començaran a 
repartir entre els consumidors. 
L’Ajuntament ha dissenyat unes 
enganxines perquè es col·loquin 
als vidres de cada comerç parti-
cipant en la iniciativa. L’MCC 
conscienciarà els 130 botiguers 
de l’eix comercial per tal que 
els reparteixin, ja que l’objectiu 
és promoure les vendes al mu-
nicipi. Els tíquets es regalaran 
als clients independentment de 
l’import de compra | SD

6.000 tíquets 
d’aparcament 
per a l’MCC

PROMOCIÓ

Els emprenedors es 
troben ara amb lloguers 
de locals més barats a 
causa de la crisi La posada en marxa 

d’un nou negoci és una 
sortida per a persones 
en situació d’atur

Actualitat04

La Regidoria de Comerç i Turisme presentarà el 29 de novembre (15h, 
a la Casa de la Vila) el portal a Internet www.promontcada.cat, una ini-
ciativa promoguda per l’Ajuntament per col·laborar amb la difusió del 
teixit comercial del municipi | LR

> Estrena d’un web comercial d’àmbit municipal
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Notícies SOTERRAMENT
Arriba el projecte de l’últim tram 
que afecta el municipi i que inclou 
la nova estació soterrada 

pàg. 6

laveu.cat/noticies

ENTREVISTA 
Ana Rivas (PSC) explica les línies 
a seguir pel govern durant aquest 
mandat en l’Àrea Social

pàg. 7

Una delegació municipal, en-
capçalada per l’alcaldessa, María 
Elena Pérez (PSC), es reunirà el 
23 de novembre amb el secreta-
ri d’Estratègia i Coordinació del 
departament de Salut de la Gene-
ralitat, Francesc Sancho, amb la 
finalitat d’analitzar conjuntament 
l’evolució del nou model d’urgèn-
cies nocturnes implementat pel 
CatSalut des del passat mes de 
juliol. Segons assenyala el govern 
en un comunicat, la seva voluntat 
és transmetre a Sancho que, tot 
i que les dades de seguiment del 
servei donen com a resultat que 
no hi ha hagut incidències, “és 
necessari el restabliment del 
servei d’urgències nocturn per 
garantir una atenció sanitària 
continuada a la ciutadania”. 
A la trobada també està previst 
tractar la problemàtica existent 
respecte els serveis d’ambulàn-
cies i la ginecologia al municipi. 
Un altre dels temes previstos a la 
reunió serà l’atenció pediàtrica–
ordinària i d’urgències– del qual 
s’ha de dotar el CAP del centre 
en compliment de la resolució 
aprovada a la Comissió de Salut 
del Parlament.

Segueixen les protestes. La Fav-
mir mantindrà les mobilitzacions 
de cada dijous contra les retalla-
des sanitàries i els talls de trànsit 
tot i les possibles sancions que pu-

gui rebre del Departament d’Inte-
rior per accions com la que va fer 
el passat 3 de novembre ocupant 
la C-17.  “Això és una democrà-
cia i no ens impediran el dret 
de manifestar-nos”, ha dit el 
president de la Favmir, Antonio 
Cera. Per evitar que les sancions 
se centralitzin en la seva persona, 
l’associació decidirà en assemblea 
què fer durant cada mobilització. 
D’altra banda, la Favmir s’ha reunit 
amb les executives locals i diputats 
dels dos grups en el govern, Josep 
M. Sabaté, del PSC, i Assumpció 
Laïlla i Joan Recasens, de CiU. El 
parlamentari socialista presentarà 
una interpel·lació per reclamar el 
retorn de les urgències nocturnes. 
“Serà la quarta que es presenta 
a instàncies del govern muni-
cipal”, ha assenyalat la portaveu 
del PSC, M. Carmen Porro. Els 
representants de CiU, per la seva 
banda, es van comprometre a 
tractar en el si del seu grup par-
lamentari les peticions de la Fede-
ració. “Com a grup municipal 
i partit local, vam mostrar als 
diputats la nostra disconformi-
tat amb la retirada de l’atenció 
continuada”, ha manifestat el 
portaveu de CiU, Joan Maresma. 
Cera confia que les resolucions 
que presentaran el PSC, ICV-
EUiA, ERC i C’s prosperin i que 
el PPC també s’hi sumi per forçar 
el govern autonòmic a reobrir les 
urgències nocturnes. 

Pilar Abián/Silvia Díaz | Montcada

RETALLADES SAnITàRIES

L’alcaldessa es reunirà amb el secretari d’Estratègia i coordinació de Salut de la Generalitat i la Federació obté el suport de grups parlamentaris

Continuen les accions del govern local i de 
la Favmir per recuperar les urgències de nit
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La Favmir seguirà amb les mobilitzacions malgrat la possibilitat de sancions per part de la Conselleria d’Interior

 CatSalut assenyala que les urgències nocturnes s’han reduït a tota la comarca

CatSalut afirma que durant el se-
tembre passat hi ha hagut un des-
cens de visites als Centres d’Aten-
ció Primària (CAP) de Montcada i 
Reixac, en horari diürn, i al Centre 
d’Urgències d’Atenció Primària 
(CUAP) de referència, ubicat a 
Ripollet, en horari nocturn. En la 
reunió mantinguda el 8 de no-
vembre amb l’alcaldessa, María 
Elena Pérez (PSC); la presidenta 
de l’Àrea Social, Ana Rivas (PSC); 
i la regidora de Salut Pública i Ser-
veis Socials, M. Carmen González 
(CiU) –-imatge de la dreta– els re-
presentants de la Generalitat van 
assegurar que el nou model de 
gestió de les urgències mèdiques 
nocturnes “dóna una bona cober-
tura a la població”. Segons Catsa-

lut, hi ha hagut una disminució de 
les visites en el tram de 20 a 0h, 
principalment en la darrera hora 
d’atenció, similar a la de la resta 
d’equips del territori.  
Tot i les explicacions, el govern lo-
cal va tornar a manifestar la seva 

disconformitat a les mesures con-
templades al programa de reor-
denació dels serveis sanitaris. “El 
nostre posicionament continua 
sent el mateix i rebutgem perdre 
cap servei relacionat amb la sani-
tat pública”, va dir l’alcaldessa | SD
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EnTREVISTA A LA PRESIDEnTA DE L’àREA SOCIAL

“Volem mantenir i fins i tot ampliar la dotació 
destinada als serveis directes a les persones”
ana Rivas afronta en aquest mandat el repte de seguir impulsant les polítiques socials en un context difícil fruit de l’actual conjuntura econòmica 
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Per segon mandat consecutiu Ana 
Rivas (PSC) assumeix la presidèn-
cia de l’Àrea Social de l’Ajuntament 
que engloba un total de set regido-
ries: Serveis Socials; Salut Pública 
i Consum; Participació Ciutada-
na; Cultura i Patrimoni; Dona i 
Igualtat, Integració, Cooperació 
i Solidaritat i l’Institut Munici-
pal d’Esports i de Lleure (IME). 
El principal objectiu de l’edil en 
aquest mandat és poder garantir 
el manteniment dels serveis a les 
persones que presta l’Ajuntament.

-En un moment de crisi com 
l’actual, l’Àrea Social ha guanyat 
pes a l’Ajuntament?
Per al nostre govern, l’Àrea Social 
es prioritària. Davant la conjuntu-
ra hem de treballar per protegir 
els més desafavorits i vetllar per 
un benestar col·lectiu socialment 
sostenible i acceptable. La nostra 
tasca com a polítics és prioritzar 
cap a on van destinats els recursos 
per tal de garantir la justícia social.

-Quins són els principals ob-
jectius de l’Àrea que presideix 
per a aquest mandat?
Estan recollits al Pla d’Actuació 
Municipal (PAM), a l’eix Ciutat 
de les persones, destacant Ser-
veis Socials (atenció domiciliària, 
teleassistència i atenció a perso-
nes desafavorides), i els àmbits 
d’Infància i Joventut i Educació. 

-Això vol dir que s’hi destina-
ran més recursos?
Els ingressos de l’Ajuntament 
s’ha vist reduïts tant pel que fa 
a la recaptació d’impostos com 
a les aportacions d’altres admi-
nistracions. No obstant això, la 
nostra prioritat és mantenir i, 
fins i tot, ampliar la dotació des-

tinada a la prestació de serveis 
directes a les persones, priorit-
zant els programes que volem 
garantir a la nostra població. Des 
de l’equip de govern estem tre-
ballant molt per reduir despeses 
generals i destinar més recursos 
al desenvolupament de les políti-
ques socials.
-Aquesta Àrea és una de les 
més afectades per les retallades 
d’altres administracions, so-
bretot els àmbits de la sanitat 
i l’educació. Fins a quin punt 
l’Ajuntament pot assumir no-
ves competències?
Cara al seu pressupost 2012 es-
tem estudiant com minimitzar les 
conseqüències d’aquestes retalla-
des, però és evident que el con-
sistori no podrà anar assumint 
les quantitats que estan deixant 
d’aportar les altres administra-
cions i especialment en àmbits 
on no tenim competències direc-
tes com, per exemple, la sanitat. 
L’objectiu és treballar amb cri-
teris d’austeritat i eficiència per 
tal que la davallada d’ingressos 

no repercuteixi ni en aquells ser-
veis bàsics ni obligatoris per als 
municipis, ni en la prestació de 
serveis de caire social.
-Pel que fa a equipaments so-
cials i culturals, creu que el 
municipi està ben dotat o en-
cara en falten? 
Si fem la vista enrera, Montca-
da i Reixac ha experimentat un 
canvi espectacular pel que fa a 
la dotació d’equipaments gràcies 
a què vam aprofitar una època 
de bonança econòmica. Ara la 
situació no és la mateixa, però 
tenim pendents equipaments 
com l’Hospital, la residència Les 
Vinyes, centres oberts per a in-
fants i joves, i els nous instituts 
Montserrat Miró i La Ribera pels 
quals seguirem lluitant, encara que 
som conscients que no els tindrem 
tant aviat com ens agradaria.
-N’hi alguna novetat respec-

te el calendari de construcció 
d’aquests centres educatius? 
El problema és estrictament pressu-
postari. El Montserrat Miró tenia 
fins i tot concretat l’inici d’obres i la 
Generalitat el considera entre els 7 
prioritaris de la comarca. 

Des del consistori estem fent un 
estudi per tenir constància de 
l’estat actual del centre i seguim 
insistint perquè el nou edifici es 
faci i s’inclogui en els pressu-
postos. En el cas de la Ribera, 
disposem del terreny però no hi 
predisposició per part de la Ge-

neralitat  per acceptar la cessió. 
-Què passarà finalment amb 
les taxes de l’escola bressol?
La nostra proposta és pujar 
en 18 euros la quota actual 
d’escolarització a les escoles bres-
sol a partir del gener, mantenint el 
preu de la resta de taxes (menja-
dor, canguratge...) perquè no po-
dem assumir la disminució en un 
11% de l’aportació anual per alum-
ne que fa Ensenyament. Pel que fa 
a les beques, la Generalitat ens ha 
comunicat que tampoc no trami-
tarà les del 2011. En aquest sentit 
m’agradaria  aclarir respecte la no-
tícia publicada en l’anterior núme-
ro de La Veu que l’Ajuntament no 
pot assumir el cost de totes aques-
tes ajudes. No obstant això, des de 
l’Àrea Social estem estudiant pos-
sibles fórmules per ajudar aquelles 
famílies que s’han vist més afecta-
des per aquestes decisions.

“El govern treballa 
en la línia de retallar 
despeses generals per 
destinar més recursos  
a les polítiques socials”

Pilar Abián | Redacció

“Intentarem minimitzar 
les conseqüències de 
les retallades, però no 
podem assumir noves 
competències”

“El nou Montserrat Miró 
ha quedat aturat per 
motius pressupostaris 
però seguim insistint 
perquè es faci”

La presidenta de l’Àrea Social del consistori és també la responsable de la Regidora d’Educació des de l’abril del 2006
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El tercer i últim projecte cons-
tructiu corresponent al soterra-
ment de la línia de Potbou al seu 
pas per Montcada ja ha arribat a 
l’Ajuntament. Es tracta del segon 
tram dels tres en què s’han divi-
dit els treballs per la ciutat i que 
comprèn els terrenys existents 
entre l’avinguda de la Unitat –a 
l’alçada dels antics terrenys de 
l’empresa Valentine– i l’avingu-
da de la Ribera, a l’alçada del 
pont de ferro sobre el riu Ripoll. 
El projecte, que ha entrat al Re-
gistre municipal per a la revisió 
final, és el més complex dels tres 
i inclou la construcció d’una es-
tació soterrada.

Trobada. L’alcaldessa, María Elena 
Pérez (PSC), es va reunir el 7 de 
novembre amb membres de la Pla-
taforma pel Soterrament Total per 
mostrar-los el darrer projecte. “La 
valoració és molt positiva per-
què el Ministeri de Foment ha 
complert els compromisos ad-
quirits”, va destacar l’edil, qui va 

afegir que “ara cal continuar tre-
ballant perquè hi hagi una par-
tida en els pròxims pressupostos 
de l’Estat”. Pérez i els membres del 
col·lectiu ciutadà es van mostrar 
molt il·lusionats perquè “comen-
cem a veure la llum i respirem 
més tranquils, tot i que no bai-
xarem la guàrdia a l’espera que 

el nou govern espanyol destini al 
2012 els 75 milions d’euros cor-
responents al primer tram de les 
obres”, va indicar el portaveu de la 
Plataforma, Jaume Relat. 
Entre setembre i octubre van 
arribar els dos primers projec-
tes del soterrament vinculats a 
Montcada i Reixac. 

Foment envia a l’Ajuntament el tercer 
i últim projecte del soterrament

Sílvia Alquézar | Montcada

LÍnIA DE PORTBOU

Es tracta del tram més complex a nivell tècnic i inclou la construcció d’una estació subterrània

El tercer tram del projecte inclou la construcció d’una estació subterrània que substituirà l’actual
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El diputat al Congrés de Madrid i 
número 4 a la llista que CiU pre-
senta per Barcelona en els pròxims 
comicis generals, Carles Campuza-
no, ha estat el primer candidat que 
ha vingut a fer campanya al muni-
cipi. El 7 de novembre, en un acte 
a la Casa de la Vila, va defensar la 
feina que la coalició nacionalista ha 
fet a la capital espanyola per sor-
tir de la crisi: “Ens vam abstenir 
en la votació sobre els reajusta-
ments econòmics impulsats pel 
govern per una qüestió de res-
ponsabilitat, si no hagués estat 
així, Espanya estaria abocada al 
rescat; el PP hi va votar en con-
tra per motius electoralistes”.
Un altre candidat present a la 
localitat ha estat el montcadenc 
Joan Josep Nuet, número 3 d’ICV-
EUiA per Barcelona, qui ha fet 
una crida entre l’electorat socialista 
desencantat amb les polítiques del 
PSOE “perquè pugui continuar 
votant a l’esquerra amb la cara 
ben alta si ens tria a nosaltres 
perquè serem els únics capaços 

de fer una oposició forta a Ma-
drid”, va dir. La coalició també ha 
parlat durant la campanya sobre la 
problemàtica del desnonament i el 
dret de l’habitatge. El 5 de novem-
bre l’exconseller de Medi Ambient 
i Habitatge, Salvador Milà, va fer 
una conferència en què va explicar 
les accions del seu grup al Congrés 
a favor de la dació. La diputada al 
Parlament Mercè Civit va venir el 
dia 16 a parlar sobre sanitat i va 
manifestar que “la dreta vol can-
viar l’actual model social”.

Carpes ambulants. Les formacions 
polítiques amb seu a Montcada i 
Reixac que es presenten a les elec-
cions han fet servir carpes ambu-
lants per donar suport als seus can-
didats. El PSC creu que Montcada 
seguirà sent d’esquerres i votarà 
majoritàriament al seu partit. Per 
la seva banda, CiU també con-
fia poder repetir els resultats dels 
comicis autonòmics i guanyar les 
generals. ICV-EUiA s’ha mostrat 
més prudent i ha augurat també 
unes bones perspectives que su-

posin triplicar el nombre de vots a 
les darreres eleccions generals. Pel 
que fa al PPC, la formació conside-
ra que el 20 de novembre obtindrà 
uns resultats històrics a la ciutat. 
Tots els partits han demanat a la 
ciutadania que vagi a votar. 

Altres propostes. La Plataforma co-
marcal d’unitat contra el feixisme i 
el racisme es va reunir el dia 3 a la 
Casa de la Vila amb l’objectiu de 
donar arguments a la ciutadania 
per no votar Plataforma per Ca-
talunya (PxC), partit que qualifica 
de “feixista i xenòfob”. 
Per la seva banda, els indignats 
de Montcada s’han mobilitzat per 
mostrar la seva intenció de vot. 
“Culpabilitzem una sèrie de for-
ces, que són les que han provocat 
els problemes que arrosseguem 
com l’atur i les retallades”, indi-
quen fonts del col·lectiu. En coor-
dinació amb Montcada Paròdia, 
el 18 de novembre hi haurà una 
acció que començarà al carrer Ma-
jor (18h) i acabarà a la Rambla dels 
Països Catalans.

ELECCIOnS gEnERALS

Els representants polítics animen l’electorat a anar a votar perquè la participació sigui elevada

La redacció | Montcada

pSC i CiU esperen guanyar mentre 
el ppC augura un resultat històric 

El 23 de novembre, el president 
de Ciutadans (C’s), Albert Ri-
vera,  presentarà a Montcada i 
Reixac el decàleg del seu partit per 
posar fi a la corrupció política. La 
formació considera que aquest és 
el principal motiu de l’actual des-
crèdit i desafectació de l’electorat 
cap als partits. C’s, que té previst 
presentar el document al Parla-
ment, convida els veïns a assistir 
a l’acte, que es farà a la Casa de la 
Vila (19h) i que consistirà en una 
conferència-col·loqui | LR

C’s presenta un 
decàleg contra 
la corrupció 
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Campuzano (CiU), al centre, amb la candidata Lourdes Ciuró, i  J.C. Paredes, president de CDC Montcada

 La secretària general d’ERC inaugura la nova seu del partit a Montcada

La secretària general d’Esquerra, 
Marta Rovira, va defensar la Re-
pública Catalana com l’única via 
per fer front als impediments de 
l’Estat Central i va reivindicar el 
seu partit com l’únic amb aspi-
racions nacionals a les eleccions 
generals durant la inauguració de 
la nova seu local al carrer Major 
el passat 16 de novembre. Rovira 
també es va referir a alguns sec-
tors independentistes radicals que 
proposen no votar argumentant 
que no són les seves eleccions: 
“No m’agradaria pensar que és 
per una qüestió de debilitat ni 
de braços creuats”, va expressar.
La dirigent d’Esquerra reivindica 

la República del Sí que defensa el 
candidat Alfred Bosch com a única 
via per lluitar contra aquells que no 
volen que Catalunya tingui el dret a 
decidir i contra l’expoli fiscal. Des-

prés del parlament fet per Rovira a 
la Casa de la Vila, els assistents es 
van dirigir a la nova seu d’Esquer-
ra per inaugurar-la de forma oficial 
–imatge superior | LM
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Nuet (ICV-EUiA), acompanyat de la número 4 de la llista, Marta Ribera, i del regidor Òscar Gil
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La primera secretària del PSC, María Elena Pérez, i altres membres del partit fent campanya
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La diputada i portaveu del PPC a Montcada, Eva García, també ha estat demanant el vot als mercats
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Comencen les obres d’un dels futurs 
aparcaments de la muntanyeta

CAn SAnT jOAn

L’actuació s’ha iniciat amb els soterrament de la xarxa elèctrica dels carrers Triangle i del cim

Les obres per fer possible un 
aparcament públic i una zona ver-
da entre els carrers Triangle i del 
Cim, a la muntanyeta de Can Sant 
Joan, s’han posat en marxa amb 
el desplaçament i soterrament de 
la xarxa elèctrica de baixa ten-
sió que creua les parcel·les, una 
actuació que executa l’empresa 
Cobra Instalaciones y Servicios, 
per 24.438 euros. Aquesta és la 
primera fase del projecte, que 
culminarà amb la creació de 27 
estacionaments, un espai verd i 
la millora de l’accessibilitat entre 
els carrers implicats. També s’hi 
construirà una nova escala per 
superar el desnivell entre els dos 
vials. L’aparcament estarà envol-
tat per zones verdes que faran de 
porta d’accés al parc del Mirador 
de les Cultures, situat a la part 
més alta de Can Sant Joan. 
El projecte global contem-
pla el soterrament de la xarxa 
d’enllumenat públic del carrer del 
Cim, en l’àmbit del futur aparca-
ment, incloent la col·locació de 

nous fanals. A més, s’urbanitzaran 
les voreres de la zona afectada i hi 
ha previst instal·lar al carrer Trian-
gle sis contenidors d’escombraries 
de totes les fraccions. 

Exposició pública. L’adjudicació 
de les obres d’urbanització es 
farà una vegada finalitzi el perío-
de d’exposició pública del plec 

de condicions per a la contrac-
tació de l’execució de les obres, 
que es podrà consultar fins al 2 
de desembre a la Secretaria de 
l’Ajuntament. 
Aquesta serà la primera actuació 
urbanística que s’executarà en el 
marc del projecte d’intervenció in-
tegral que subvenciona la Llei de 
barris de la Generalitat. 

Silvia Díaz | Redacció

El pou de ventilació 
de guadiana no es farà
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El primer aparcament públic de la muntanyeta es construirà entre els carrers del Cim i Triangle

El pou de ventilació que l’Admi-
nistrador d’Infraestructures Fer-
roviàries (Adif) havia previst al 
carrer Guadiana per al pas de la 
Línia d’Alta Velocitat (LAV) final-
ment no es farà perquè, segons 
ha comunicat l’empresa pública 
a l’Ajuntament, ha canviat la nor-
mativa relativa a la distància entre 
pous de ventilació per a túnels 
ferroviaris, motiu pel qual es faran 
els dels carrers Jaume I, Viver i el 
del Parc de les Aigües –aquest úl-
tim, ja finalitzat. Al 2009, l’Adif va 
iniciar les obres del pou en l’espai 
situat entre els carrers Guadiana i 
Rocamora, a la zona centre, però 

setmanes després les va aturar i va 
deixar el solar buit. 

Aparcaments. El consistori recupe-
rarà els dos aparcaments que hi 
havia en aquest espai –les obres 
ja han començat– i hi col·locarà 
de nou 7 contenidors soterrats de 
recollida selectiva i de resta que es 
van substituir temporalment per 
11 bidons de superfície al carrer 
Duc de Tetuán, el que comporta-
rà tres zones més d’estacionament. 
“Recuperar un espai i donem 
una mica d’oxigen al centre, on 
és difícil aparcar”, ha dit el presi-
dent de l’Àrea de Política Territori-
al, Juan Parra (PSC). 

Silvia Díaz | Montcada

Els espais reservats per l’adif es recuperen per a aparcaments

Les obres per recuperar l’espai reservat per l’Adif a Guadiana ja s’han posat en marxa
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Els Mossos d’Esquadra de Mont-
cada i Reixac van obrir portes 
el 5 de novembre per donar a 
conèixer a la ciutadania la Co-
missaria del Pla d’en Coll, coinci-
dint amb el cinquè aniversari del 
desplegament del cos autonòmic 
al municipi. L’acte va servir per 
presentar al nou responsable de 
la prefactura, el sotsinspector Ri-
card Blanco (Barcelona, 1966), 
qui substitueix l’anterior cap, 
l’inspector Sebastià Rubia.  

Quina ha estat la seva primera 
impressió de la Comissaria?
M’agrada el que m’he trobat, tant 
a nivell de les persones com dels 
efectius de què disposem. Ara 
viurem el canvi d’alguns agents 
per qüestions de mobilitat del per-
sonal, però la gent no vol marxar 
d’aquí perquè treballen a gust. 
Ja coneixia Montcada i Reixac?
No, i en el temps que porto aquí 
he vist que, territorialment, és un 
municipi molt complex i per això 

és molt important que els agents el 
coneguin bé. Ara, aprofito algunes 
estones per sortir al carrer i conèi-
xer millor el meu nou entorn. És 
una ciutat molt fragmentada amb 
una estructura realment curiosa. 
Quins objectius es planteja en el 
seu càrrec?
Les xifres de seguretat a Montcada 
són bones, tal i com es va veure a 
la darrera junta local de seguretat. 
El tema més candent el trobem 
amb les protestes, ja que hi ha molt 
moviment reivindicatiu, molt més 
que en altres municipis on he treba-
llat. Crec que Montcada està molt 
cohesionat socialment i l’objectiu 
ha de ser el de conciliar el legítim 
exercici d’aquest dret de protesta 
amb la seguretat dels manifestants 
i de la ciutadania.
Montcada, com altres localitats 
del Vallès Occidental, ha cele-
brat els cinc anys de desplega-
ment. Quin balanç en fa?
El servei està totalment consoli-
dat. En aquesta Comissaria te-
nim agents de procedències molt 

diverses. Al principi, el gran repte 
era, més enllà de la realitat social 
o la delinqüència, conèixer bé el 
territori. Alguns dels nostres caps 
de torn porten treballant a Mont-
cada i Reixac des que es va obrir 
la Comissaria i això ens fa ser més 
efectius. També treballem per mos-
trar-nos com un servei proper a la 
ciutadania.

Rafa Jiménez | Pla d’en Coll

SEgURETAT CIUTADAnA

El nou responsable de la comissaria, Ricard Blanco, es va presentar a la ciutadania el 5 de novembre

Els Mossos obren portes per celebrar 
els cinc anys del seu desplegament

Els assistents a la jornada de portes obertes van poder provar els vehicles dels Mossos
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L’Ajuntament disposarà del Pla 
de Mobilitat Urbana (PMU) 
aproximadament en un any, un 
document obligatori per a aquells 
municipis inclosos en la zona de 
protecció atmosfèrica, com és el 
cas de Montcada i Reixac. El pla 
definirà l’estratègia de mobilitat 
en un sentit global fins al 2023, 
incloent mesures per possibilitar 
una mobilitat sostenible i segura i 
reduir la contaminació atmosfèri-
ca. El PMU tindrà en compte els 
projectes futurs de ciutat, com el 
soterrament de la línia ferroviària 
de Portbou, per tal que contemplin 
les necessitats i oportunitats rela-
cionades amb la mobilitat.

Col·laboracions. El 5 de novembre 
va tenir lloc la primera reunió de 
treball entre representants del con-
sistori –encapçalats per l’alcaldessa, 
María Elena Pérez (PSC)– de la 
Diputació i l’Àrea Metropolitana 
–les dues administracions que as-
sumeixen el cost de la redacció– i 
la Fundació Centre d’Iniciatives i 
Recerques Europees a la Medite-
rrània (CIREM), encarregada de 
l’elaboració del document.

Sílvia Alquézar | Redacció

primers passos 
del futur pla de 
Mobilitat Urbana

Ricard Blanco, cap dels Mossos a Montcada
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La pAH es reforça per ampliar la 
cobertura que ofereix als afectats

HIPOTEQUES

El col·lectiu atén tots els dimecres, a les 18h, a la sala d’entitats de la casa de la Vila

La montcadenca Elisa Díaz va 
crear al març la secció local de la 
Plataforma d’Afectats per les Hi-
poteques (PAH), sota el paraigües 
de la Federació d’Associacions de 
Veïns de Montcada i Reixac (Fa-
vmir). En aquests mesos, Díaz 
s’ha encarregat de tirar endavant 
aquest projecte amb el suport dels 
membres del col·lectiu veïnal, però 
ara més persones s’han afegit a 
la iniciativa. “Tot i que sempre 
estarem vinculats a la Favmir, 
volem ser una comissió que 
funcioni de manera autòno-
ma”, ha manifestat Díaz, qui con-
sidera que aquest reforç de per-
sonal permetrà al grup ampliar 
les seves funcions i també fer més 
presència en actes i fires de carrer, 
per donar difusió de la seva ac-
tivitat. Les noves incorporacions 
són Ify Didia, Xavier Borràs i 
Joan Llagostera.

Funcionament. La PAH es reuneix 
els dimecres a la sala d’entitats de 
la Casa de la Vila, a partir de les 

18h, i des d’allà ofereixen suport, 
assessorament i orientació a les per-
sones que tenen problemes per fer 
front al pagament del seu habitat-
ge. “La gent ha de tenir clar que 
no està sola, que hi ha més casos 
com el seu i no ha de tenir cap 
reticència a fer-nos consultes”, ha 
expressat Díaz, qui afirma que “és 
fonamental que els afectats vin-
guin el més aviat possible; quan 
tenen al damunt l’execució hipo-

tecària poc es pot fer, però si la 
persona es queda a l’atur i pre-
veu problemes, que faci la con-
sulta, perquè estaríem a temps 
d’anar a l’Ofideute o a d’altres 
serveis”. 
Díaz i la seva família han viscut en 
primera persona les conseqüències 
de no poder afrontar una hipoteca. 
L’1 de setembre passat es va fer 
efectiu el desnonament del seu ha-
bitatge, al carrer Duc de Tetuán.

D’esquerra a dreta, Borràs, Díaz, Llagostera i Didia, membres de la PAH
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Silvia Díaz | Montcada

 

> Sorteig de pisos de lloguer protegits
L’Agència de l’Habitatge de Catalunya celebrarà el 22 de novembre a la Casa de 
la Vila (10.30h) el sorteig per adjudicar un total de 19 habitatges de lloguer pro-
tegits –5 dels quals són adaptats–, situats a les dues promocions que l’Institut 
Català del Sòl ha construït a Mas Duran i que encara estan disponibles. Es trac-
ta de vivendes d’entre 41 i 80 m2 a les quals opta la cinquantena de persones 
que es va inscriure la primavera passada a l’Oficina Local d’Habitatge | SD

> Semàfors per anar al cementiri de Collserola
El nou pont de vehicles que s’ha instal·lat sobre l’autopista C-58 i el futur carril 
per a autobusos i vehicles d’alta ocupació (Bus-VAO) disposarà fins la segona 
quinzena de desembre d’un pas alternatiu controlat per semàfors, per tal de 
continuar amb la construcció dl’aquesta passarel·la. Les obres del pas, que 
connecta Terra Nostra amb la carretera que puja al cementiri de Collserola, es 
van iniciar el juny passat | SD

Els Mossos d’Esquadra han detingut aquest mes de novembre 12 presump-
tes membres d’una banda dedicada a saquejar naus industrials de distribu-
ció de begudes alcohòliques i de perfumeria de Barcelona i de municipis 
de l’Àrea Metropolitana, entre ells, Montcada i Reixac. Segons han informat 
els agents, en cada acció del grup, que actuava amb el mètode del butró, 
sostreia entre 60.000 i 100.000 euros | SD

> Detinguda una banda que robava a polígons

> Millores per fer tràmits online amb l’Ajuntament
L’apartat ‘Carpeta ciutadana’ del web www.montcada.cat disposa d’un nou 
disseny, més intuïtiu, per faciliar els tràmits que es poden fer de forma digital 
amb l’administració. El nou format permet ara fer tràmits amb altres certifi-
cats digitals a banda de l’Idcat, com el DNI digital, el certificat de la Fàbrica 
de Moneda i Timbre i el d’aquells òrgans col·legiats que en disposin d’un 
propi. “Els canvis responen a la voluntat de continuar facilitant l’accés 
de la ciutadania a l’administració”, ha manifestat la presidenta de l’Àrea 
Interna, M. Carmen Porro (PSC) | SD



12 2a quinzena | Novembre 2011Notícies

PROMOCIÓ ECOnÒMICA

La trobada tindrà lloc el 23 de novembre a l’Hotel ciutat de Montcada, en horari de matí

El tercer getting Contacts atrau 
més d’un centenar d’empresaris

La Fundació Tallers dóna 
suport als discapacitats en 
la seva integració laboral
L’organització té un conveni amb l’ajuntament des del 2010

La recent constituïda Associació de Dones Em-
presàries i Directives de Montcada i Reixac (ASDEM) 
ha signat un acord de col·laboració amb la patronal 
de la petita i mitjana empresa del Vallès Occidental, 
la Pimec, amb l’objectiu de potenciar el paper de la 
dona empresària i directiva, no només al municipi 
sinó a tota la comarca i que l’acord ajudi al creixement 
i al desenvolupament de l’entitat. El conveni l’han fir-
mat el president de Pimec, Martí Puig, i la presidenta 
d’Asdem, Carolina Martel –a la imatge, els responsa-
bles dels dos ens en el moment de la signatura | SD

> Conveni entre Asdem i pimec
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Tècnics de la Fundació Tallers atenent l’alcaldessa i les regidores durant la seva visita

La Fundació Tallers ha col·laborat 
amb la inserció laboral d’una vinte-
na de persones discapacitades i ma-
lalts mentals de Montcada i Reixac 
de la seixantena que ha atès durant 
els dos anys que porta en vigor un 
conveni entre Promoció Econòmi-
ca i l’organització, per tal d’atendre, 
orientar i inserir laboralment les 
persones amb discapacitat. A les 
instal·lacions de les Antigues Esco-
les de Mas Rampinyo, una tècnica 

de la Fundació dóna assessorament 
a persones d’aquest col·lectiu du-
rant tres cops a la setmana.
Una delegació municipal forma-
da per l’alcaldessa de Montcada i 
Reixac, María Elena Pérez (PSC), 
la presidenta de l’Àrea Social, Ana 
Rivas (PSC), i la regidora de Ser-
veis Socials, M. Carmen González 
(CiU), va visitar el 10 de novem-
bre una de les seus de la Funda-
ció, ubicada a Santa Coloma de 
Gramenet. 

Silvia Díaz | Redacció

Més d’un centenar d’empresaris de 
Montcada i Reixac i d’altres pobla-
cions participarà el dia 23 a la ter-
cera trobada Getting Contacts, que 
el departament de Promoció Eco-
nòmica organitza a l’Hotel Ciutat 
de Montcada, de 8.45 a 13.30h. 
L’activitat s’adreça a empresaris de 
tots els sectors que volen ampliar 
els seus contactes per obtenir nous 
proveïdors i clients. Un sistema 
informàtic creua les peticions de 
cada inscrit i li genera una agenda 

de 10 entrevistes, que rebrà dos 
dies abans de la celebració de l’ac-
te. “Des de l’Ajuntament creiem 
que la cooperació empresarial 
és fonamental actualment i ac-
tivitats com el Getting Contacts 
afavoreixen aquest objectiu”, ha 
dit el regidor de Promoció Econò-
mica, Joan Carles Paredes (CiU). 

Experiència. El Getting Contacts 
afavoreix les relacions entre empre-
saris de diferents sectors i, segons 
Paredes, “sabem d’empresaris 

que han ampliat la seva cartera 
de clients o proveïdors gràcies a 
les entrevistes”. L’edil ha explicat 
que aquesta jornada ja està consoli-
dada i que són moltes les persones 
que demanen assistir-hi. 

Formació ocupacional. Els interes-
sats a fer un dels cursos gratuïts que 
promou la Generalitat han de fer 
la preinscripció a través de l’adreça 
www.oficinadetreball.cat i no al correu 
promocioeconomica@montcada.org com 
s’anunciava al número anterior.

Silvia Díaz | Redacció
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TINENÇA D’ANIMALS
La Regidoria de Salut Pública 
fa una nova campanya per 
incidir en el civisme

pàg. 15pàg. 16

JOgUINES pER A TOTS
L’Ajuntament i la penya de 
l’Espanyol recolliran el material 
fins al 23 de desembre

Avançar-se abans que les conse-
qüències siguin dramàtiques. La 
prevenció i la detecció precoç cen-
tren el programa de Montcada i 
Reixac amb motiu del Dia Inter-
nacional de la Violència vers les 
dones, que coordina l’Ajuntament 
amb el suport de les entitats de 
dones del municipi. “Volem inci-
dir en la prevenció i potenciar 
projectes com la xarxa veïnal so-
lidària”, ha manifestat la regidora 
de Dona i Igualtat, Judith Mojeda 
(PSC). Donar protagonisme als 
grups de dones per tal que mobi-
litzin el col·lectiu femení en la lluita 
contra aquesta xacra social és un 
altre dels objectius del programa 
d’activitats del 25 de novembre. 

Mojeda ha explicat que, a nivell 
municipal, es continua amb les 
accions de prevenció i sensibilit-
zació dins del Pla d’Igualtat, amb 
la millora i la consolidació de 
l’atenció integral. L’edil ha expli-
cat que, pel que fa als casos dels 
maltractaments, “cada vegada hi 
ha més denúncies, però queda 
feina a fer”. 

El programa del Dia Internacional 
de la Violència vers les dones va ar-
rencar el 10 de novembre amb una 
xerrada a la Casa de la Vila sobre 
la detecció precoç. La xerrada l’or-
ganitzava la xarxa veïnal solidària, 
que, al tancament d’aquesta edició, 
el 17 de novembre oferia una con-
ferència sobre aspectes jurídics. 

Calendari. L’Auditori acollirà el dia 
22 l’obra de teatre ‘La parella ideal’ 
(11.30h), per a alumnes de secun-
dària i batxillerat. La psicòloga me-
xicana Nancy Nájera, convidada 
per l’Oficina d’Atenció a la Dona 
(OAD), farà el dia 23 la xerrada ‘Fe-
minicidis’, sobre les dones a Ciudad 
Juárez (Mèxic), al Casal de la Mina 
(17h). El 24, l’associació marroqui-
na Amiic oferirà la xerrada ‘Violèn-
cia masclista, com comença tot?’, 
amb els Mossos d’Esquadra. 
L’acte central tindrà lloc el mateix 
dia de l’efemèride amb la lectura 
d’un manifest (19h) davant la Casa 
de la Vila, a càrrec de la presiden-
ta de l’Esplai per a la Dona, Maria 
Ventura. Una hora abans, el parc 
del Turó Blau acollirà un espectacle 
dels joves C4 i la lectura d’un mani-
fest, en un acte promogut pel Grup 
de Dones de Can Cuiàs. Al Centre 
Cívic l’Alzina, el Grup de Dones de 
Terra Nostra farà un taller de riso-
teràpia (18.30h). D’altra banda, la 
Biblioteca Elisenda exposarà llibres, 
revistes i material audiovisual rela-
cionat amb la violència masclista.

COMMEMORACIÓ

Silvia Díaz | Montcada

El 25-N vol incidir en la detecció precoç 
dels casos de la violència de gènere
L’ajuntament vol donar protagonisme a les entitats locals de dones per lluitar contra aquesta xacra social

Les espelmes simbolitzen les dones mortes a causa de la violència masclistaEl manifest el llegirà la 
presidenta de l’Esplai 
per a la Dona, coincidint 
amb el 25è aniversari 
de l’entitat local
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Montcada celebrarà l’1 de de-
sembre el Dia Mundial de la Sida 
amb la lectura d’un manifest da-
vant la Casa de la Vila (18.30h) 
el mateix dia de l’efemèride, que 
arriba a la seva 24a edició. Sota el 
lema ‘30 anys d’avenços, 30 anys 
de reptes’, en referència al primer 
cas de Sida diagnosticat a Catalu-
nya, la Regidoria de Salut Pública 
i Consum ha organitzat diverses 
activitats amb l’objectiu de refor-
çar la prevenció de la malaltia i 
la lluita contra la discriminació i 
l’estigma que pateixen les perso-
nes i els col·lectius afectats. El dia 
següent de l’efemèride, l’Auditori 
(11h) acollirà l’obra de teatre per 
a estudiants de secundària Entre 
nosaltres, hip-hop i sexualitat segura. 
A partir de les 20h, l’Espai Jove 
Can Tauler serà l’escenari del 
concert Rima contra la Sida, du-
rant el qual hi ha prevista l’actua-
ció de Lagunas Verbales, Rap de 
anónimos i SamuSan & Zen. 

La prevenció de 
la Sida, objectiu 
del Dia Mundial
Sílvia Alquézar | Redacció

 
La nova entitat d’empresàries del 
municipi, Asdem, dóna suport a les 
iniciatives per acabar amb la violèn-
cia masclista. En representació del 
col·lectiu, l’advocada montcadenca 
Francesca Brulles (imatge) ha ma-
nifestat que “aquesta xacra s’ha 
d’eradicar”. A nivell legal, la lletrada 
assegura que la justícia cada vegada 
està més conscienciada amb els ca-
sos de maltractaments i que, sempre 
i quan la denúncia estigui fonamen-
tada, els jutges emparen les dones, 
que cada vegada, segons Brulles, 
denuncien més els maltractaments. 

Però s’ha de posar èmfasi en com 
conceben la violència les dones en 
funció del seu origen. “Hi ha països 
on les dones estan sotmeses als ho-
mes i elles ho acaben considerant 
normal”, ha explicat Brulles. 

Assetjament a la feina. En l’àmbit 
laboral, l’advocada ha explicat que 
hi ha empreses que adverteixen les 
dones o, si més no, les fan entendre 
que quedar-se embarassades pot 
implicar la pèrdua de la feina. L’asset-
jament sexual al treball també és un 
altre focus de violència. “Hi ha dones 

que ho mantenen ocult per temor a 
perdre la feina, vergonya o perquè 
no troben la complicitat dels com-
panys, per por a ser acomiadats, per 
ser testimonis en la denúncia”, ha 
indicat la lletrada | SD

L’entitat Asdem dóna suport a les accions per eradicar els maltractaments
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La Regidoria d’Educació ha posat 
en marxa un estudi per conèixer 
els processos de l’escolarització a 
Montcada, a partir del qual es pro-
posarà a les instàncies competents 
l’elaboració d’un nou mapa escolar. 
Aquest projecte l’està duent a terme 
la Fundació Jaume Bofill, institució 
que treballa des de fa anys en la 
diagnosi de la realitat social a nivell 
educatiu, proposant actuacions per 
a la transformació i la millora de les 
disfuncions educatives existents en 
clau de cohesió social. 

Tres fases. La redacció del docu-
ment es va posar en marxa al set-
embre i està previst que s’enllesteixi 
al maig de l’any vinent. En aquests 
moments s’està treballant en la 
diagnosi, que inclou una enques-
ta anònima entre les famílies amb 
infants a P3 i primer d’ESO. “És 
molt important la implicació i la 
participació dels pares i mares 
per aconseguir una foto fiable de 
la realitat”, ha dit la presidenta de 
l’Àrea Social i regidora d’Educació, 
Ana Rivas (PSC), qui ha avançat 
que el qüestionari es passarà pròxi-
mament entre les famílies. Una 
vegada s’hagi enllestit l’anàlisi, en 
una segona fase es constituiran 

grups de treballs formats per tèc-
nics de les regidories d’Educació, 
Infància i Joventut, Integració i So-
lidaritat i Serveis Socials, de l’Equip 
d’Assessorament Psicopedagògic, 
el Centre de Recursos Pedagò-
gics, les direccions de cada centre 
i la inspectora del servei territorial 
d’Ensenyament, que avala l’estudi 
promogut des de l’Ajuntament. Ja 
en l’últim tram del projecte serà el 
torn de contrastar la informació 
amb la comunitat educativa i, a par-
tir d’aquí, elaborar el nou mapa.

Sílvia Alquézar | Redacció

EDUCACIÓ

L’estudi, que s’ha encarregat a la Fundació Jaume Bofill, es durà a terme aquest curs

El mapa escolar pretén afavorir la cohesió social en l’àmbit de l’ensenyament

L’Ajuntament treballa per elaborar 
un nou mapa escolar de la ciutat
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L’Ajuntament torna a ofertar en-
guany els casals de Nadal, una 
iniciativa que va néixer l’any 
passat a petició de la Federació 
d’Associació d’AMPA (FAMPA)  
de la ciutat però que no es va 
dur a terme per falta d’inscrip-
ció. Les regidories d’Educació i 
d’Infància i Joventut organitzen 
un casal adreçat a infants de P3 
a 6è de primària que tindrà lloc 
a l’escola Font Freda els dies 
laborables del 27 de desembre 
al 5 de gener. Les activitats es 
faran de 9 a 13h i, si hi ha de-
manda, també s’oferirà servei 
d’acollida i menjador. El preu és 
de 80 euros les dues setmanes i 
de 42 només una. Les inscripci-
ons es poden fer als col·legis a 
través de les AMPA entre el 21 
i el 25 de novembre.

Casal esportiu. L’Institut Muni-
cipal d’Esports i Lleure (IME) 
també proposa un casal espor-
tiu, que es farà al pavelló Miquel 
Poblet i a Montcada Aqua. Els 
inscrits, nascuts entre el 1996 i 
el 2008, faran bàsquet, handbol, 
futbol sala, karate, hip-hop, psi-
comotricitat, aqua-gym, natació, 
ritme i aerobic. També hi haurà 
servei de menjador i de ludoteca 
matinal. El preu varia en funció 
de la necessitat de cada infant. 
Les inscripcions es poden fer a 
l’IME del 21 al 24 de novem-
bre. El nombre mínim d’infants 
per obrir qualsevol grup als ca-
sals és de 15 persones.

El consistori 
torna a ofertar 
casals de Nadal

Sílvia Alquézar | Redacció

Un total de 40 alumnes forma 
part de la sisena edició del pro-
grama Dispositiu de Transició 
Escola-Treball (Diltet), que im-
pulsa la Regidoria d’Educació 
amb el suport d’altres adminis-
tracions públiques. Els inscrits, 
que pertanyen als quatre instituts 
de la ciutat, ja han començat a fer 
el taller de soldadura i, a principi 
de gener, iniciaran les estades for-
matives a empreses, que enguany 
són 45, pràcticament les mateixes 
del curs anterior. L’objectiu de la 
iniciativa és orientar i assessorar 
joves que no disposen de les ha-
bilitats socials necessàries per ac-
cedir al món adult i del treball. 
El programa també inclourà un 
altre taller, que aquest curs pos-
siblement serà de cuina, a més 
d’avaluacions periòdiques en 
què els alumnes comenten amb 
els professors i l’agent d’acompa-
nyament les seves vivències.

Xerrada. El Centre Cívic La Ribe-
ra acollirà el 23 de novembre el 
taller Com els veiem? Com ens veuen?, 
adreçat a alumnes dels PQPI de 
vendes i informàtica de l’institut 
La Ferreria. L’objectiu de la xer-
rada, subvencionada per la Dipu-
tació, és donar a conèixer entre 
els joves els mecanismes que pro-
voquen els estigmes socials.

El programa 
Diltet compta 
amb 40 alumnes 

Sílvia Alquézar | Redacció

El grup de mares impulsores 
d’un espai lúdic per a infants de 0 
a 4 anys es constituirà com a co-
missió de la Federació d’AMPA 
(FAMPA) –que dóna suport al 
projecte– per gestionar-lo en el 
cas que tiri endavant. “La nostra 
primera opció era que el ser-
vei fos de l’Ajuntament, però 
ens ha dit que no l’assumirà 
–informació que l’Àrea Social ha 
confirmat a aquest mitjà– i que 
ens havíem de constituir com a 
entitat per cedir-nos un espai; 
com a mares treballadores no 
podem fer front a aquesta tas-
ca i hem decidit integrar-nos 
dins la FAMPA”, ha expres-
sat una de les promotores de la 
iniciativa, Gemma Lara, qui, 
conjuntament amb altres mares, 
va presentar la proposta a una 
quinzena de persones durant una 
reunió celebrada a la Casa de la 

Vila, el 7 de novembre.  “Volem 
oferir a les famílies un recurs 
lúdic per compartir experièn-
cies”, va indicar una altra mem-
bre del grup, Noemí Canyelles. 
La proposta inclou racons de joc 
i l’organització de xerrades amb 
professionals. 
Per tal de fer  possible el projecte 
cal un espai físic. L’Àrea Social 

ha ofert a les promotores les 
Antigues Escoles de Mas Ram-
pinyo, les golfes de l’EB Can 
Casamada o l’espai polivalent de 
la llar d’infants Font Freda. Res-
pecte als dos últims equipaments, 
“s’hauria d’arribar també a un 
acord amb les direccions de les 
escoles bressol”, han indicat les 
fonts municipals. 

Silvia Díaz | Montcada

EDUCACIÓ En EL LLEURE

El grup es constituirà com a comissió de la Federació d’associacions de Mares i pares

Les impulsores de l’espai lúdic per a 
nens fins a 4 anys sumen adhesions

Les mares van exposar en grup les seves impressions sobre el projecte d’espai lúdic
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La regidora d’Educació, Ana Ri-
vas (PSC) ha indicat que un dels 
objectius que pretén el mapa 
escolar és que esdevingui una 
eina per millorar la cohesió so-
cial a través de l’àmbit escolar. 
“Hem de conèixer les dinàmi-
ques socials que han afavorit 
la segregració escolar i revisar 
les estratègies de la planifi-
cació educativa al municipi”, 
ha manifestat l’edil, qui també 
ha remarcat que l’Ajuntament 
treballa fa tres anys per trencar 
amb alguns desequilibris socials 
que, segons ha dit Rivas, s’estan 
produint actualment en el mapa 
escolar | SA

Millorar la cohesió social
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Les iniciatives ‘Una joguina, un 
somriure’ i ‘Cap nen sense jogui-
nes’, de l’Ajuntament i de la Penya 
Blanc-i-blava, respectivament, són 
les dues campanyes engegades a 
Montcada perquè cap infant es 
quedi sense regals la Nit de Reis. 
L’acció de l’Ajuntament durarà 
fins al 23 de desembre i les per-
sones que hi vulguin col·laborar 
podran portar joguines per a nens 
i nenes fins als 12 anys als centres 
cívics –La Ribera, Can Cuiàs i 
l’Alzina– el Kursaal, l’Espai Jove 
Can Tauler i la Biblioteca Eli-
senda de Montcada. “Pretenem 
que tots els infants puguin 
gaudir del Nadal”, ha explicat 
l’alcaldessa de Montcada i Reixac, 
María Elena Pérez (PSC). La cam-
panya municipal es complementa 
amb un concert de gòspel solidari 
–el 16 de desembre al Kursaal, a 
les 21.30h– i la recaptació del festi-
val de Nadal del gimnàs Jym’s de 
Can Sant Joan.
La campanya la coordina la Regi-
doria d’Infància i Joventut– amb 
el suport de Serveis Socials– que 
s’encarregarà de preparar els 
lots per donar-los als infants de 
famílies amb pocs recursos. Les 
persones que considerin que ne-
cessiten la intervenció de la cam-
panya per donar regals als seus 
fills i filles s’han d’adreçar a Ser-
veis Socials. “Demanem que les 

joguines siguin noves, de caire 
pedagògic i educatiu, i que no 
siguin sexistes ni bèl·liques”, ha 
expressat la presidenta de l’Àrea 
Social, Ana Rivas (PSC). 

Pericos. La Penya Blanc-i-blava va 
presentar el 9 de novembre la quar-
ta campanya solidària perquè tots 
els infants de Montcada tinguin re-
gals la Nit de Reis. “És l’activitat 
més important que fem al llarg 
de la temporada; el nostre ob-
jectiu és portar un somriure als 
nens més desafavorits de la ciu-
tat”, va dir el secretari de l’entitat, 
Pedro Manzano, qui va recordar 
que les joguines poden ser noves i 
usades, però que aquestes últimes 

han d’estar en bon estat. Els regals 
es poden dur fins al 22 de desem-
bre a quatre establiments: dos ja 
habituals com la Ferreteria Mont-
cada (Clavell, 44) i el Bar Punto 
de Encuentro (Carrerada, 20) i 
dos que s’incorporen enguany com 
Calçats Maria Teresa (Masia, 32) i 
Bar Grill (autopista C-58 km. 2,8). 
Les joguines recollides es lliuraran 
a Càritas de la parròquia de Can 
Sant Joan perquè les distribueixi 
entre les famílies més necessitades. 
L’acte es va fer a la seu de l’entitat i 
va comptar amb l’assistència d’una 
delegació municipal encapçala-
da per l’alcaldessa. “Us agraeixo 
l’esforç que esteu fent des de fa 
quatre anys”, va destacar l’edil. 

Sílvia Alquézar/Silvia Díaz | Montcada

SOLIDARITAT

L’ajuntament i la penya Blanc-i-Blava recullen joguines fins al 23 de desembre

Montcada es mou perquè cap infant 
es quedi sense regals la Nit de Reis  

Tot i l’amenaça constant de pluja, 
la setena edició de la Festa de les 
Cultures i quarta del Comerç Just 
es va desenvolupar el 5 de novem-
bre amb total normalitat i amb una 
gran afluència de públic a la plaça 
de la Ribera. La festa, promogu-
da per la Regidoria d’Integració, 
conjuntament amb el Centre Cívic 
i la Taula Cívica de la Ribera, va 
començar amb diverses activitats 
per posar de manifest la diversitat 
cultural de les nombroses naciona-
litats que conviuen a Montcada.  
La titular  d’Integració, Coopera-
ció i Solidaritat, Elisabet González 
(CiU) va fer una valoració molt po-
sitiva de l’afluència de públic. “Vam 
tenir el handicap del mal temps, 
però la gent va respondre molt 
bé en la festa que vol demostrar 
la diversitat del nostre municipi; 

estem molt agraïts a les entitats i 
les persones, a títol personal, hi 
col·laboren”, va explicar l’edil.

Altres ubicacions. La Ribera, on 
conviuen una gran quantitat de 
nacionalitats, va donar el tret 
de sortida en el seu moment a 

aquesta festa, tot i que la regido-
ra d’Integració vol fer extensiva 
aquesta activitat a la resta del mu-
nicipi i donar-li un caràcter itine-
rant. “La nostra intenció és que 
en els propers anys es pugui fer 
en altres barris de la ciutat”, va 
comentar González. 

Rafa Jiménez | La Ribera

FESTA DE LES CULTURES

L’objectiu de l’organització és exportar la celebració de la Ribera a d’altres barris

La setena edició esdevé tot un èxit 

Un integrant de l’associació Amiic caracteritzat com un venedor d’aigua típic del Marroc

Foto de família de la presentació de la campanya de joguines de la penya de l’Espanyol
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Els animals de companyia han 
d’estar identificats degudament 
amb microxip homologat, inscrits 
en el cens municipal i els propieta-
ris han d’adoptar les mesures perti-
nents per evitar que els gossos, gats 
o altres espècies molestin al veïnat 
i a l’entorn. Aquests requisits hau-
rien d’estar ja assimilats per tots els 
propietaris d’animals, però no to-
thom ho té clar. “Rebem queixes 
relacionades amb animals que 
no estan ben cuidats o bé que 
ens informen de deposicions al 
carrer, hem de garantir la convi-
vència”, ha manifestat la regidora 
de Salut Pública i Consum, M. 
Carmen González (CiU).  
Per aquest motiu, el departament 
ha posat en marxa una nova cam-
panya de civisme per a responsa-
bles d’animals, que s’ha distribuït 
pels equipaments municipals. Se-
gons les dades de novembre del 
2011, a Montcada hi ha 1.824 ani-
mals censats, la majoria dels quals 
són gossos. Amb el díptic també 
es vol informar de l’ordenança 

reguladora de protecció i tinença 
d’animals que recull, entre altres 
prohibicions, alimentar-los a la 
via pública, deixar-los durant la 
nit en patis, terrasses, galeries, 
balcons o d’altres espais oberts 
domèstics que puguin destorbar 
el descans del veïnal, deixar les 
deposicions fecals dels gossos i al-
tres animals a les vies públiques, 
especialment en els parcs infan-
tils i zones d’esbarjo, entre altres. 
L’ordenança completa es pot con-
sultar a www.montcada.cat.

SALUT PÚBLICA

Silvia Díaz | Redacció

L’Ajuntament recorda als propietaris 
d’animals les seves obligacions
Una nova campanya municipal vol incidir en el civisme i el respecte per l’entorn

Els amos dels gossos han de portar lligats els animals quan els treuen al carrer
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Les associacions poden 
demanar subvencions 
fins al 12 de desembre

PARTICIPACIÓ CIUTADAnA

Les entitats sol·licitants han d’estar inscrites al Registre Municipal

Les entitats locals poden dema-
nar subvencions a l’Ajuntament 
fins al 12 de desembre. Les asso-
ciacions sol·licitants han d’estar 
inscrites al Registre Municipal 
del consistori i l’activitat suscepti-
ble de rebre aportació econòmica 
ha de ser d’interès general. Els di-
ferents departaments municipals 
han revisat els criteris dels diver-
sos àmbits als quals s’atorguen 
subvencions amb l’objectiu de 
millorar el funcionament. 

Àmbits. Hi ha ajuts per a projectes 
culturals que fomentin el coneixe-
ment, la investigació i la divulga-
ció de la cultura local; educatius, 
en els quals es tindrà en compte, 
entre d’altres aspectes, el lligam 
de l’activitat al projecte educatiu 
i al currículum escolar, la partici-
pació i el volum d’alumnes a qui 
va adreçada; esportius, en què 
es valorarà l’ús d’instal·lacions 
municipals, el nombre d’equips i 

esportistes, desplaçaments i arbi-
tratges; i d’altres àmbits com el 
juvenil, de participació ciutada-
na, promoció de la salut, la inte-
gració, cooperació i solidaritat, i 
medi ambient. 
El consistori ha reduït de 45 dies 
a un mes el termini de lliurament 
de sol·licituds, que mantenen el 
format de l’any passat i s’han 
d’entrar al Registre Municipal 
de l’Ajuntament. La resolució es 
comunicarà a les entitats abans 
del 15 de març del 2012 i es for-
malitzarà mitjançant un conveni. 
A l’hora de fer l’atorgament, es 
valorarà positivament que les 
activitats siguin de caire obert i 
popular, fomentin la vida asso-
ciaciativa i la participació ciuta-
dana de la ciutat. 
D’altra banda, les associacions 
hauran de justificar les activitats 
subvencionades amb les factu-
res corresponents, tot i que no 
s’hauran de presentar fins al ge-
ner de l’any següent. 

Sílvia Alquézar | Redacció

Un total de cinc entitats de Montcada i Reixac de l’àmbit benèficosocial va rebre el dia 11 una subvenció de 
l’Obra Social de La Caixa. Les entitats subvencionades han estat Cáritas, l’Associació Catalana de la Síndrome 
de Rett, l’Associació de Familiars de Malalts Mentals (Cemoriba), Aldeas Infantiles i Associació de Discapacitats 
de Montcada i Reixac (Adimir). Cadascuna d’aquestes associacions va rebre un xec per valor de 1.200 euros. 
L’acte de lliurament es va fer a l’edifici de l’Ajuntament. L’alcaldessa, María Elena Pérez (PSC), va agrair a l’en-
titat bancària l’ajut “perquè permetrà les entitats complementar les seves accions, ja que fan una important 
tasca social i, per tant, hem d’ajudar-les a tirar endavant els seus projectes” | LR

> L’Obra Social de La Caixa dóna suport econòmic a cinc entitats 

 
Un grup de veïns conscienciats 
amb la cura dels animals està 
constituint l’associació de voluntaris 
animalistes de Montcada i Reixac 
(Advam), amb el principal objectiu 
de controlar les colònies de gats 
al carrer. “Estem fent els tràmits  
pertinents per esdevenir una enti-
tat per conscienciar la població so-
bre el maltractament animal”, ha 
explicat la portaveu del col·lectiu, 
Sara Egeda. Es pot contactar amb 
el grup a través de Facebook | SD

Avam, grup animalista

En venda. Casa amb tres pisos individuals amb 
local a la planta baixa amb accés a dos carrers. 
La Pobla de Lillet. Per 25 milions de pessestes 
(150.000 euros). Tel. 938 236 530.
Se ofrece. Chófer con experiencia con furgo-
neta Renault Traffic para repartos, mudanzas, 
transportes diversos, etc. Preguntar por Sergio. 
Tel. 646 678 779.
En lloguer. Local al costat de la plaça de 
l’Església. Tel. 625 569 938.

Busco trabajo. De limpieza. Para trabajar por 
horas, como interina o lo que surja. Con expe-
riencia y referencias. Tel. 699 428 209.
En venda. Moisès, banyera i altres objectes de 
bebè. Tel. 639 755 051.
Lloguer. Pis al c. Ripoll.70 m2, 3 habitacions, 
reformat, amb mobles i electrodomèstics. Preu 
650 (amb comunitat+IBI). Tel.  622 953 112.
En venta. Ático en el centro de Santa Perpé-
tua. Precio: 119.000 euros. Tel. 615 958 744.

Chatarrero. Recogemos chatarra a domicilio 
y hacemos desalojos de todo tipo. Tel. 697 
742 984.
Compro. Discos. También paso a domicilio. Tel. 
610 432 869.
En lloguer. Pis a Montcada centre amb tres ha-
bitacions, tot exterior. Preu: 580 euros al mes. 
Tel.699 609 071.
Vendo. Nevera de una puerta y televisor de 15 
pulgadas sin TDT. 300 euros. Tel. 675 836 145.

anuncis gratuïts                                  Tel. 935 726 474  ae: som@laveu.cat
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La gravació del lip-dub de Mont-
cada i Reixac –organitzada per 
Participació Ciutadana i Mont-
cada Comunicació– va ser un 
èxit rotund ja que va aplegar el 
13 de novembre unes 1.500 per-
sones de 50 entitats del món so-
cial, cultural i esportiu de la ciu-
tat, que van ballar al ritme de la 
cançó Muérdeme de La Pegatina, 
la banda montcadenca que està 
causant furor arreu del món. El 
recorregut es va iniciar al carrer 
Major, a l’alçada de les escales de 
Cal Marxant, i va acabar al Parc 
Salvador Allende. 
La filmació es donarà a conèixer 
públicament el 22 de novembre 

a l’Auditori Municipal. El primer 
passi, a les 17.30h, serà la presen-
tació oficial del video, a la qual 
assistirà una delegació municipal 
encapçala per l’alcaldessa, María 
Elena Pérez (PSC), i un màxim 
de tres representants de cada en-
titat participant. En acabar l’acte 
institucional, es durà a terme una 
projecció cada mitja hora en fun-
ció de l’afluència de públic.
El lip-dub, amb una durada  d’una 
mica més de 10 minuts, també es 
podrà veure a laveu.cat a partir 
del dia següent de la presentació 
oficial. Per anar obrint boca, el 
portal de notícies ha penjat un 
tràiler de 30 segons amb alguns 
dels moments més destacats.

Concurs. Montcada Comunicació 
sorteja cinc entrades dobles per 
veure el musical Pegados, al tea-
tre Capitol de Barcelona, entre 

totes les persones que enviïn una 
fotografia del dia que es va fer 
la gravació del lip-dub al correu 
som@laveu.cat fins al proper 25 de 

novembre. Els guanyadors es pu-
blicaran al número de La Veu que 
sortirà al carrer el pròxim 2 de 
desembre. 

VIDEO DE CIUTAT

La filmació es presentarà el 22 de novembre a l’auditori

Els càmeres de ‘laveu.cat’ en el moment que van gravar l’actuació de l’Agrupació Escolta El Turó a l’alçada de l’església de Santa Engràcia

La gravació del lip-dub 
aplega 1.500 persones 
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Sílvia Alquézar | Redacció

> Jornada benèfica de McDonald’s, el dia 18
McDonald’s Espanya celebrarà el 18 de novembre una nova edició del McHa-
ppy Day, una jornada benèfica en la qual els 420 restaurants de la cadena, 
inclòs el de Montcada i Reixac (Can Milans), destinen la recaptació íntegra de 
l’hamburguesa Big Mac a la Fundació Infantil Ronald McDonald | SA

> Vaga d’estudiants a favor de l’educació pública
Pràcticament tots els estudiants de batxillerat i tercer i quart d’ESO de l’institut 
Montserrat Miró no han assistit aquest 17 de novembre a classe. A La Ferreria, 
el seguiment de la vaga l’han fet els alumnes de batxillerat i de cicles forma-
tius mentre que els de l’ESO han anat a les aules. L’institut de la Ribera no ha 
secundat la protesta. Coincidint amb la mobilització, l’Assemblea de Joves de 
Montcada i Reixac –que dóna suport a la convocatòria– ha emès un comunicat 
en què recorda que al municipi fa quatre anys que no hi ha batxillerat nocturn i 
que la Generalitat va intentar eliminar el batxillerat de l’institut La Ribera. També 
es posiciona contra les retallades sanitàries i anima els joves a participar a les 
concentracions que es fan cada dijous a les 19.30h davant del CAP | SD

> 31è aniversari del Casal de la gent gran
El Casal de Gent Gran de Montcada i Reixac inicia els actes del seu 31è aniver-
sari el 25 de novembre, amb una sortida a Sant Joan de les Abadesses (9h), que 
es repetirà el 30. El dia 28, a les 16.30h, els Mossos d’Esquadra oferiran una 
xerrada sobre seguretat i també hi haurà una desfilada de vestits de paper. El 
dia 29 es projectarà el documental ‘Bicicleta, cullera, poma’, sobre l’Alzhèimer 
(10.30h); el dia 30 es farà un taller de risoteràpia (11h); l’1 de desembre hi ha 
convocada una passejada pel parc de la Llacuna (10h) i el dia 2, una visita a 
l’hort ecològic, al matí, i l’actuació del grup de playback del Casal Joan Valera, a 
la tarda. Pel que fa a la Mina, la Xarxa d’Equipaments ofereix el 28 de novembre 
un taller de cuina de tardor (16.30h) i tots els dimecres, el Casal fa un taller 
d’escacs, de 17 a 18h, amb el suport de la Unió d’Escacs Montcada | SD

>5.500 euros d’ajut a l’Amèrica Central
L’Ajuntament ha aprovat l’aporació de 5.500 euros per a diverses campanyes 
d’emergència a l’Amèrica Central. Una part d’aquesta partida, de 1.500 euros, 
es donarà al Fons Català de Cooperació, mentre que els 4.000 euros restants 
de la subvenció es dividiran a parts iguals entre Nahulingo (El Salvador) i La Paz 
Centro (Nicaragua), localitats agermanades amb Montcada i Reixac  | SD

> Curs intensiu de premonitor en el lleure
La Regidoria d’Infància i Joventut manté obert fins al 30 de novembre el termini 
d’inscripció per a un curs intensiu de Nadal de premonitor per ser voluntari 
en entitats d’educació en el temps de lleure, per a joves a partir dels 15 anys. 
La formació s’oferirà del 13 al 29 de desembre a Can Tauler (Balmes, 16), els 
dimecres i dijous, de 18 a 21h. El preu del curs és de 25 euros o bé de 20 per 
als socis del Club jove. Les places són limitades  | SD
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Reciclemos el aceite
Desde aquí quiero pedir al Ayunta-
miento un contenedor de reciclaje 
de aceite doméstico en el centro y 
a todos los ciutadadanos su colabo-
ración para hacernos responsables 
del mismo. Cada litro que lanzamos 
por la fregadera llega a contaminar 
1.000 litros de agua y eso no es todo, 
perjudica a animales, plantas, ríos y 
océanos y más tarde, indirectamente, 
a nosotros mismos. También daña a 
las depuradoras, hasta tal punto que 
puede llegar a estropearlas. 
Pero no todo es malo; si lo reciclamos, 
podemos obtener biodiésel, que sirve 
para cualquier vehículo que funcione 
con diésel, y así, en caso de transportes 
públicos, además de ahorrar, cuidaría-
mos nuestra atmósfera. Actualmente 
podemos encontrar estos contenedores 
en diferentes puntos de Montcada pero 
pido tener uno en el centro para que 
la colaboración de todo ciudadano sea 
más fácil. Sólo hay que introducir el 
aceite en una botella y llevarlo hasta 
el contenedor. El aceite en el agua no 
deja pasar el oxígeno, produciendo la 
muerte a animales y plantas. Llevando 
un solo litro al contenedor, habrás sal-
vado 1.000 litros de agua y la vida de 
muchos seres vivos. 

Arnau Martínez
Montcada 

Pedir perdón
Noticia insólita: un gobierno ha pedi-
do perdón a un porcentaje de su po-
blación que llevaba años maltratada. 
El gobierno noruego, después de que 
unos científicos del país hayan descu-
bierto la alteración inmunológica del 
Síndrome de la Fatiga Crónica/Ence-
felitis Miálgica (SFC/EM) y el fármaco 
necesario, ha reconocido públicamen-
te que no ha tratado correctamente a 
los enfermos, casi un 1% de la pobla-
ción, de esta enfermedad inmunológi-
ca desde su reconocimiento hace 30 

años. Esta noticia está impactando 
entre las personas con SFC/EM en Es-
paña, más de 300.000, que viven des-
de los años 1980 abandonadas por las 
administraciones sanitarias. Los pocos 
médicos que atienden esta enferme-
dad inmunológica lo hacen sin llevar 
a cabo analíticas relevantes ni trata-
mientos y derivando a los pacientes a 
psicoterapia de “pensamientos positi-
vos”. Irónicamente en un laboratorio 
del Hospital de Can Ruti se ha hallado 
la misma importante alteración inmu-
nológica en el SFC/EM que ha motiva-
do las disculpas del gobierno noruego 
(aunque este laboratorio catalán ya no 
recibirá más financiación). ¿Nuestros 
gobiernos pedirán perdón a todos es-
tos españoles que llevan años abando-
nados y tratados de cuentistas?

Encarna Gázquez
Montcad

Escola de Futbol
Tengo una serie de dudas referente a 
la Escola de Futbol que espero alguien 
me sepa aclarar. He oído comentarios 
sobre los 3 grupos de infantiles de ter-
cera división que no me parece nada 
serio viniendo de una entidad como 
ésta. Mi duda es la siguiente: a princi-
pios de septiembre se juntan todos los 
niños y se forman los grupos B y C. El A 
son niños que llevan mucho tiempo ju-
gando, lo hacen muy bien y suelen ser 
de segundo año, es decir, del 98 (con 
algunos del 99). En el B están los que 
también lo hacen bien y en el C los que 
lo hacen menos bien (niños nuevos o 
que llevan poco tiempo, etc).
Entonces cada grupo juega con equipos 
en igualdad de condiciones ¿no? A con 
A, B con B y C con C (ya sé que a veces 
un C o un B juega con algún A, pero 
eso es lo normal). Por otro lado, A y B 
entrenan en la Ferreria (un campo más 
moderno y con aparcamiento) y el C en 
Bifurcación. Pues bien, de golpe a los 
que estaban en el grupo C los pasan al 

B, con lo cual deberán jugar la mayoría 
de los partidos con grupos del B y del 
A (18 con A y 8 con B) ¿Es eso justo? 
Ellos saben que los van a machacar y, 
según he oído, algunos se van a borrar 
o no irán a los partidos. En cambio, los 
que eran B y ahora son C tendrán más 
posibilidades de ascenso. Lo que me 
pregunto es: ¿los otros equipos lo sa-
ben? ¿si alguien les hiciese llegar esta 
carta, estarían de acuerdo? Por otro 
lado, ahora el A y el C entrenan en la 
Ferreria y el B en Bifurcación. Espero 
que alguien me lo explique.

A.L.H.
Montcada

Incompetencia
Escribo esta carta para hacer saber a 
los lectores la falta de rigurosidad cien-
tífica en materia de seguridad por parte 
de los políticos de nuestro municipio y 
la falta de conocimientos en esta mate-
ria de los medios de comunicación. La 
falta de rigurosidad científica de los po-
líticos hace que nos encontremos con 
medidas que derivan de su ideología, 
no se basan, por tanto, ni en estudios 
empíricos ni en la evaluación previa de 
la efectividad de las medidas propues-
tas; a pesar de esto, se atreven a decir 
lo bien que éstas funcionan. 
Los medios nos expresan conceptos 
que posiblemente se le escapen de las 
manos ya que no tienen una rigurosidad 
ni conocimientos criminológicos. Esta 
crítica es fácil justificar: por ejemplo, 
nos indican que hay un aumento de ro-
bos de joyas durante el verano en nues-
tro municipio (laveu.cat, 18/08/2011) 
ciñéndose simplemente a los datos 
facilitados por los Mossos. Yo, como 
ciudadano y científico social me pre-
gunto: ¿Realmente han crecido estos 
robos? ¿No será que la efectividad de 
los cuerpos policiales ha aumentado? 
¿Nos hemos molestado en hacer una 
encuesta de victimización para con-
trastar datos? ¿Existe el “hurto” para 

los medios de comunicación? No todo 
“quitar algo ajeno” es “robo”. 
En pleno siglo XXI todavía nos man-
tenemos en manos de determinadas 
personas que, sin conocimiento rigu-
roso sobre el tema, nos quieren hacer 
cambiar nuestra perspectiva de la 
realidad social del delito. Quiero que 
sean conscientes en manos de quien 
dejan su seguridad “real” así como su 
“percepción” de la misma.

Alberto Miranda
Montcada Nova

Felicitación y decepción
Enhorabuena a todos los montcadenses 
por vuestra participación en el evento 
del Lip dub del 13 de noviembre. Para 
no haber podido ensayar por culpa de 
la lluvia podemos decir que fue todo 
un éxito gracias a vuestra participaci-
ón. Pero, por otra parte, lo que es muy 
lamentable es que haya acudido tantí-
sima gente mientras que para el gran 
problema que tenemos en el municipio 
que es el de los recortes sanitarios con 
la supresión de las urgencias y farma-
cias nocturnas y la falta de ambulan-
cia... sólo acudimos entre 150 y 200 
personas a las concentraciones que se 
hacen los jueves delante del ambula-
torio. Esos son problemas graves para 
nuestra salud y nos afectan a todos. 
Pensemos en ello.

Paqui Doval
Montcada Nova

Agraïment
Voldríem aprofitar aquestes línies 
per agrair a tothom les mostres de 
suport i afecte rebudes arran la mort 
del nostre pare, Antoni Gumbau. La 
família, els amics i els coneguts el 
trobarem molt a faltar però sempre 
restarà en nosaltres l’empremta del 
seu tarannà jovial, optimista i servi-
cial. Moltes gràcies.

Família Gumbau Casajuana
Montcada

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, el 2 de desembre

el clic

Fora barreres
Diàriament pateixo que els carrers no estan prou adaptats 
per a les persones amb dificultats de mobilitat i/o discapa-
citats com el meu company i el meu pare. El meu pare no 
pot sortir sol de casa, li resulta impossible controlar la seva 
cadira pels carrers plens de barreres arquitectòniques i 
de mobiliari urbà mal disposat, com és la nova moda dels 
pilons vermells, mentre bancs com el del passeig Roca-
mora, cantonada amb el carrer Clavell desapareixen sen-
se cap mena d’explicació. Fer una passejada per la vora 
del riu tampoc no podem, una cadira de rodes no pot 
passar! Entenc que es tracta de una minoria d’habitants 
i que els ciclistes són un grup més atractiu per als partits 
polítics i s’han de tenir en millor consideració. Igualment, 
seguirem sortint a prendre els carrers perquè també són 
nostres, encara que ho hàgim de fer pel carril bici.
Marta García Pagán                                Montcada

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
Comerç local
Segons un estudi de l’Insitut 
Nacional d’Estadística (INE), 
les vendes del comerç minoris-
ta arreu de l’Estat van caure al 
març un 7,9% respecte el ma-
teix mes de l’any anterior, una 
xifra que confirma que l’exercici 
va començar per a aquest sector 
pitjor que al 2010. La tendèn-
cia, lluny de millorar, s’ha seguit 
agreujant i el mateix organisme 
constatava a l’octubre que el 
descens ja acumula 15 mesos 
en negatiu. Aquestes dades po-
sen de manifest que el comerç 
és un dels sectors més afectats 
per l’actual crisi econòmica i 
que, si no rep més suport per 
part de les administracions, 
difícilment se’n sortirà, amb la 
corresponent pèrdua de llocs de 
treball que això pot implicar. 
A banda de les repercussions 
personals que per a un comer-
ciant pot tenir la pèrdua del seu 
negoci, cal tenir en compte que 
això afecta directament la ciuta-
dania, ja que és un fet indiscuti-
ble que el comerç dóna vida als 
municipis i presta un servei molt 
necessari per a la població. 
Ara més que mai s’han de posar 
en marxa iniciatives que ajudin 
els botiguers a mantenir oberta 
la persiana. La proximitat del 
Nadal –una època en què tradi-
cionalment es disparen les ven-
des– pot donar una mica d’alè al 
sector, tot i que els compradors, 
també afectats per la crisi, s’ho 
pensaran dues vegades abans 
de gastar. Però encara que això 
sembla el peix que es mossega 
la cua el comerç local no llença 
la tovallola i ha decidit sumar 
esforços per fer aquestes festes 
una campanya unitària. A més, 
també hi ha nous emprenedors 
decidits a plantar cara a la crisi. 
Tots plegats es mereixen el nos-
tre suport.

¿Con qué frecuencia se limpian los ascensores de la estación de Santa 
María? He comprobado que el 10 de noviembre estaban limpios pero 
hasta el día de antes todavía había restos de la fiesta mayor, que se 
hace en septiembre, además de orines y otros residuos. O. D. Terra Nostra

La neteja dels ascensors de l’estació no està contemplada en l’actual 
contracte de neteja de dependències municipals, de manera que és 
una despesa extra que, fruit de la delicada situació econòmica en 
què es troba l’Ajuntament, es fa diíficl assumir amb la periodicitat que 
seria desitjable. Li avanço que en la propera adjudicació del servei 
de neteja, que s’està licitant, ja s’ha inclòs el manteniment d’aquest 
pas. Mentrestant, d’acord amb els pressupostos municipals, anirem 
fent neteges puntuals per garantir-ne la salubritat | M. Carmen Porro, 
regidora de Serveis Municipals i Manteniment (PSC)
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Opinions dels grups polítics amb representació al Ple

Els socialistes hem considerat l’educació com un element es-
tratègic de la nostra acció política per aconseguir una societat 
avançada i justa. Estem convençuts de la importància d’una 
educació per a la cohesió i la igualtat, i aquesta és l’educació 
que des del PSC volem per a tothom i, com no, pels alumnes 
de Montcada i Reixac.
En el nostre camí cap a la societat del benestar i del coneixe-
ment, per impulsar la transformació del teixit productiu i per 
afirmar la cohesió i la justícia social, fa falta que l’educació ocupi 
un lloc preeminent i estratègic.
El que succeeix en la educació té conseqüències a tots els àm-
bits de la vida social i econòmica. Per tant, quan un govern 
retalla en educació està restant futur i competitivitat a la seva 
ciutadania. Per avançar social i econòmicament necessitem 
una educació renovada, que ens prepari per viure en la nova so-
cietat del coneixement i per respondre als nous reptes que se’n 
deriven. L’educació ha de ser una resposta per sortir de la crisi i 
l’eix d’una nova economia al servei de la cohesió social, arrelada 
en el coneixement i la competència. L’ educació ha de constituir 
la base d’un nou model de creixement basat en la formació de 
les persones, el coneixement i la capacitat d’innovació. El futur 
és esforç i justícia social. Tenim per davant el repte de fer pos-
sibles dos objectius fonamentals: l’equitat i l’excel·lència educa-
tiva, perquè la veritable qualitat educativa s’ha de mesurar en 
aquests termes amb independència de les diferències culturals, 
econòmiques i socials de les que parteix l’alumnat. L’equitat i 
l’excel·lència dels nostres alumnes és la garantia de l’èxit i la 
qualitat futura del nostre municipi. Així doncs s’ha de continuar 
amb els nivells d’inversió si volem obtenir resultats positius.

M. Carmen Porro, 
portaveu del PSC

Joan Maresma, portaveu de CiU

Eva García, portaveu del PPC

Josep M. González, portaveu d’ICV-EUiA

Carmen Romero, portaveu de C’s Marta Aguilar, portaveu d’ERC

D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als portaveus municipals, cada grup disposa d’aquest espai mensual per referir-se a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès públic municipal. 
Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de basar-se en el respecte mutu, s’evitarà la confron-
tació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot. 

Invertir en formació és el nostre futur

Aquest darrer mes, el govern de l’Estat ens ha comunicat 
que la liquidació de la Participació dels ingressos de l’Estat a 
l’Ajuntament ha estat negativa. Hem de retornar 600.000 eu-
ros, o millor dit, de les properes transferències a l’Ajuntament 
ens descontaran aquesta quantitat. Són diners que el consis-
tori ha disposat d’acord amb la previsió que va fer el govern de 
Madrid; diners que ja s’han gastat en la prestació de serveis 
municipals. Si, a més a més, hi afegim que les transferències 
de la Generalitat de Catalunya a l’Ajuntament per convenis i 
subvencions es paguen amb molt de retard, la continuïtat en 
la prestació de serveis bàsics amb garantia de qualitat que es 
fan des de l’Ajuntament estan en perill. 
No n’hi ha prou amb què el govern municipal estigui aplicant 
des de fa tres anys plans d’austeritat i de rigor en el desenvo-
lupament del pressupost municipal. Cal un nou pacte fiscal 
del món local amb el nou govern de l’Estat. Un nou model de 
finançament local que signifiqui poder mantenir la prestació 
de serveis bàsics a la ciutadania que garanteixin unes majors 
possibilitats de benestar i de progrés econòmic. 
Cal un pacte fiscal, perquè l’esforç que fan els ciutadans i les 
ciutadanes via impostos a l’Estat ens vinguin retornats per la 
prestació dels serveis municipals que ens corresponen com 
administració local. També per fer front a la prestació dels ser-
veis impropis aquells que assumim per la proximitat del ciutadà 
amb l’Ajuntament però que no ens correspon, perquè no tenim 
ni les competències ni els recursos transferits. Cal un nou fi-
nançament, cal que els recursos econòmics de les altres admi-
nistracions ens vinguin transferides pels serveis municipals que 
realment prestem. Cal un pacte fiscal per a Montcada.   

Un pacte fiscal per a Montcada
La ciutadania de Montcada està patint el desmantellament de 
l’Estat de Benestar, amb retallades en salut pública, ensenya-
ment, sistema de pensions, treballs, autogovern i democràcia. 
Els partits en els governs volen esborrar tot allò que ens ha 
costat tants anys i tanta lluita. 
Què estan fent:
-Retallar l’Estat de Benestar, la sanitat i l’educació (CIU i PP)
-Aprovar una reforma laboral que no ha creat ocupació i sí 
precarietat (PSOE i CIU)
-Congelar les pensions (PSOE)
-Aturar la Llei de la dependència (PSOE)
-Que les grans fortunes no paguin el que toca (PSOE, PP i CIU)
-Apujar l’IVA (PSOE)
-Salvar els bancs amb diners públic, però abandonar qui té 
una hipoteca (PSOE, PP i CIU)
-Canviar la Constitució sense preguntar-nos (PSOE i PP)
-Retallar drets dels i les joves amb contractes precaris i un 
atur del 50% (PSOE i CIU)
-No tancar unes centrals nuclears insegures i cares (PSOE, 
PP i CIU)
-Atacar l’Estatut de Catalunya, votat per la majoria (PP)
-Aprovar el cànon digital i la Llei “Sinde” (PSOE, PP i CIU)
-Retallar les ajudes a pares i mares (CIU)
-Allargar la jubilació als 67 anys (PSOE)

Per fer això necessiten la nostra por, la nostra resignació, el 
nostre desencant, la nostra desesperació, el nostre cabreig 
estèril. La ciutadania de Montcada no ha de callar davant les 
urnes, ha de votar!

Davant les urnes, no hem de callar

En España hay cinco millones de parados, más de dos mi-
llones de mujeres que quieren trabajar y no pueden y la tasa 
de desempleo juvenil ronda el 50%. En Catalunya estamos 
ante la dramática cifra de 472.000 parados y en Montcada 
son ya 3.258 personas que quieren trabajar y no pueden. Por 
eso, mienten aquellos socialistas que en campaña electoral 
parecen tener la solución a todos los males que ellos mismos 
han creado. Mienten porque son los mismos que congelaron 
las pensiones y bajaron el sueldo a los funcionarios y los que 
quitaron las ayudas a las familias. Si los ciudadanos confian 
en el Partido Popular seremos serios: buscaremos el consen-
so, gobernaremos para todos, pero haremos lo que hay que 
hacer. El PP va a hacer las reformas que España necesita para 
volver a ser la gran nación que fue. 
Este domingo día 20 nos jugamos si Montcada, Catalunya y el 
resto de España se resignan o tienen capacidad para superar 
las dificultades. Por eso es necesario el cambio: hay que cam-
biar porque no queremos que se destruyan empresas y que 
haya autonómos que cierren su negocio por la incompetencia 
y errores de los socialistas. Hay que cambiar porque quere-
mos que haya crédito, que no lo absorba la administración y 
que lo tengan que pagar las pymes y los autónomos. Hay que 
cambiar porque no queremos que haya administraciones que 
gasten lo que no tienen y endeuden a los españoles porque 
han sido incapaces de gestionar los intereses nacionales de 
todos. Ese cambio es imprescindible. Todos juntos saldremos 
adelante. Montcada: ¡súmate al cambio!

Montcada: ¡súmate al cambio!
Uno de los principales pilares en los que se basó el nacimiento 
de Ciutadans (C’s) era el lograr recuperar parte de la credibilidad 
perdida por la clase política en España. La gran distancia que en 
los últimos años se ha abierto entre la ciudadanía y la clase polí-
tica se ha visto agravada en los últimos tiempos por múltiples ca-
sos de corrupción, que sin duda han ayudado y mucho a que esa 
brecha sea hoy en día más grande. Lamentablemente, vemos el 
inmovilismo que reina en los grandes partidos políticos por luchar 
contra la corrupción, en parte es algo que entendemos como 
una triste lógica, luchar contra la corrupción sería cortar de raíz 
el vivero económico que en parte los sustenta, lamentablemente, 
y por crudo que parezca, esta es la triste realidad.
En nuestra ciudad vimos como fue tumbada la propuesta de 
Ciutadans (C’s) de que todos los cargos electos hicieran públi-
co su patrimonio, no recibimos el apoyo de ningún partido ni 
de Gobierno ni de la oposición y hoy podemos decir alto y claro 
que Ciutadans (C’s) es el único partido político que lucha por la 
transparencia dentro del Ayuntamiento de Montcada i Reixac. 
Esperamos y deseamos que se sumen los demás partidos polí-
ticos, nuestra puerta siempre estará abierta para que lograr que 
los ciudadanos sientan la política como algo cercano, que se pre-
ocupa y que les escucha.
Este próximo 23 de noviembre, a las 19h, en la Casa de la Vila, 
nuestro presidente Albert Rivera dará una conferencia/coloquio 
donde presentará un decálogo elaborado por Ciutadans (C’s) 
para luchar firmemente contra la corrupción.
Os esperamos a todos/as, para que escuchéis y podáis debatir 
nuestras propuestas.

Firme lucha contra la corrupción
Contents estaran els propietaris dels 8.000 immobles que enguany 
pagaran menys IBI; aquells que van comprar un pis, un pàrquing 
o un local a partir del 2005 (any de la revisió del cadastre) i que el 
govern els va aplicar sense cap mena de complex el mateix tipus 
impositiu del 0,68 a un valor cadastral que acabava de pujar un 
300%. Aquí comencen els greuges comparatius. Un no paga més 
o menys en funció del tipus d’habitatge, dels m2 o de la proximitat 
als serveis —que és el que es valora en el cadastre—; a Montcada 
s’ha pagat en funció de l’any en què va comprar l’habitatge. Així, 
en un mateix edifici hi ha propietaris que han gaudit de les bonifi-
cacions de l’Ajuntament i que, de vegades, han superat el valor del 
que han liquidat, i d’altres que, per comprar el pis a partir del 2006 
no han tingut bonificació. De perjudicats, n’hi ha a tot Montcada, 
però a Mas Duran –zona de nova creació–, amb pisos de protec-
ció oficial, la gent va denunciar la situació. I davant les queixes… 
promeses electorals. Una manera habitual de prendre el pèl. El 
govern estava actuant malament a consciència, creant greuges 
comparatius i incomplint la llei pel que fa a l’aplicació i l’atorga-
ment de bonificacions i subvencions. Enguany, les tornes canvien. 
El tipus impositiu que aplica l’Ajuntament baixa al 0,43. Amb tot, 
13.000 propietaris pagaran més que l’any passat i alguns molt més 
del 3% que diuen pugen les ordenances. I explicaran sopars de 
duro sobre la voluntat del govern i les limitacions de la llei, però 
enganyen. Aquesta és la conseqüència de fer una revisió cadastral 
en ple auge urbanístic, quan encara no tocava, amb la finalitat que 
l’Ajuntament pogués recaptar més ingressos en concepte d’IBI i de 
plusvàlues. Les conseqüències primer les han pagades uns i ara 
les pagaran els altres. A tots els han tingut contens i enganyats.

Contents i enganyats
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Feminicidis a Mèxic
Xerrada de la psicòloga Nancy Nájera
Organitza: Regidoria Dona i Igualtat

23 DE novEMbRE, 17H
CAsAL DE GEnt GRAn CAsA DE LA MInA

26 DE novEMbRE, 11H 
PAvELLó MIquEL PobLEt

18 l divendres
Presentació. Del llibre ‘El verano de los 
juguetes muertos’, de Toni Hill. Hora: 
20h. Lloc: Cafè Montcada (Major, 100). 
Organitza: Cercle Cultural.

19 l dissabte
Visita. Al Museu de Geologia de Barce-
lona. Lloc: Cantonada entre els carrers 
Balmes i Diputació. Hora: 10.45h. Orga-
nitza: Fundació Cultural.

23 l dimecres
Xerrada. Sobre els feminicidis a Ciudad 
Juárez, a càrrec de la psicòloga Nancy 
Nájera. Hora: 17h. Lloc: Casal de Gent 
Gran de la Casa de la Mina.

Conferència. D’Albert Rivera, president 
de Ciutadans, sobre un decàleg per po-
sar fi a la corrupció política. Hora: 19h. 
Lloc: Casa de la Vila.

24 l dijous
Xerrada. Sobre la violència masclista, a 
càrrec dels Mossos d’Esquadra. Hora: 
18.30h. Lloc: Centre Cívic la Ribera. 

25 l divendres
Hora del conte. ‘Contes per sucar-hi pa’, 

amb Glòria Arrufat. Hora: 18h. Lloc: Biblio-

teca de Can Sant Joan.

Lectura. Del manifest del Grup de Dones 

de Can Cuiàs contra la violència de gènere 

i performance. Hora: 18h. Lloc: Parc del 

Turó Blau. 

Taller. De risoteràpia. Hora: 18.30h. Lloc: 

Centre Cívic l’Alzina. Organitza: Grup de 

Dones de Terra Nostra.

Lectura. Del manifest unitari del Consell 

Municipal de la Dona. Hora: 19h. Lloc: 

Davant de la Casa de la Vila.

Concert. De Maria del Mar Bonet i Manel 

Camps, ‘Blaus de l’ànima’. Hora: 22h. 

Lloc: Kursaal. Preu: 8 euros.

Ball. De festa major. Hora: 22.30h. Lloc: 

Casino de Terra Nostra.  

26 l dissabte
Presentació. Dels Jocs Escolars. Hora: 

11h. Lloc: Pavelló Miquel Poblet.

Actuació. De la Colla de Castellers de San-

ta Coloma de Gramenet. Hora: 18h. Lloc: 

Plaça Roja. Organitza: AV de Font Puden-

ta-Muntanyeta.

27 l diumenge
Teatre. ‘Su día de suerte’, del grup Teatrac 
(Montcada a Escena). Hora: 19h. Lloc: 
Auditori. Preu: 4 euros.

28 l dilluns
Festa. 31è aniversari del Casal de Gent 
Gran de Montcada i Reixac. Hora: 16.30h 
(veure pàgina 17).

Taller. De cuina de tardor amb Maria Àn-
gels Puntas. Hora: 16.30h. Lloc: Casal de 
Gent Gran Casa de la Mina.  

Concert. ‘Grischase’, amb Griselda Astudi-
lo i Xevi Chase. Hora: 20.30h. Lloc: Audi-
tori Municipal.

29 l dimarts
Reunió. Del Consell Escolar Municipal. 
Hora: 17.30h. Lloc: Sala institucional de la 
Casa de la Vila.

Reunió. Preparatòria de la Rua de Car-
naval. Hora: 20h. Lloc: Casa de la Vila.

1 l dijous
Lectura. Del manifest commemoratiu del 
Dia Mundial de la Sida. Hora: 18.30h. 
Lloc: Davant de la Casa de la Vila

ajuntament 935 726 474
ambulàncies 061
atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
policia Local 092
policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te
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Rivas, c. conca,10
Duran, av. Terra Nostra, 37
j.Recasens, av.catalunya, 65
guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
j.Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila nieto, països catalans, 51
j.Vila, pg. Jaume I, 26
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                             novembre/desembre

presentació dels Jocs Escolars
Organitza: IME i CDEM

Tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h. Dissabte: 17 a 21h. Diumenge: 11 a 14h

Tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge: 10 a 14h

Exposició
Joan Subatella 
i Mumbrú. Actor

Fins al 18 de desembre

Exposició

pASSION FOR 
pHOTOgRApHY
De la cEF
Fins al 18 de desembre

sala 
principal

CONCERT
blAuS DE l’ÀNIMA
Maria del Mar bonet 
i Manel camp
25 de novembre, 22h
Sala Joan Dalmau

EXPOSICIÓ
blANc & NEGRE, de Glòria Falcón
Fins al 18 de desembre
Sala Sebastià Heredia

Teatre

SU DÍA DE SUERTE
Grup Escènic Teatrac
27 de novembre, 19h

29
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pàg. 25

SETMANA DE LA CIèNCIA
‘Un món d’aigua’ és la proposta que fa 
l’Associació Amics del Museu

pàg. 22

JOAN SUBATELLA, ACTOR 
Un llibre i una exposició recuperen 
la figura d’aquest montcadenc

ESPECTACLES

Maria del Mar Bonet rememora el mític 
recital fet al Lliure amb ‘Blaus de l’ànima’

Maria del Mar Bonet amb el seu col·laborador durant més de vint anys, el pianista Manel Camp

El Kursaal de Can Sant Joan és 
un dels escenaris catalans en el 
qual la cantant Maria del Mar 
Bonet i el pianista Manel Camp 
celebraran l’aniversari del tre-
ball discogràfic ‘Ben a prop’, 
publicat al 1988 com a colofó 
d’un recull de cançons estrenat 
al Teatre Lliure. L’actuació tin-
drà lloc el 25 de novembre, a 
les 22h, en el marc de la pro-
gramació regular de la Regido-
ria de Cultura i Patrimoni. Bo-
net i Camp han ofert concerts 
junts en multitud d’ocasions 
al llarg de tot aquest temps, 
però aquest 2011 han llençat 
al mercat el treball ‘Blaus de 
l’ànima’ (Més de 20 anys ben 
a prop), un doble cedè amb 22 
temes per celebrar l’aniversari 
d’aquell mític espectacle. 

Alquímia. “Teníem moltes ganes 
de mostrar al públic l’alquí mia 
que hi ha entre nosaltres, un 
llenguatge comú amb el qual 
ens sentim molt còmodes”, ha 
explicat Bonet a La Veu. Els con-
certs dels dos artistes van comen-
çar amb més músics, però en 

aquests moments es presenten 
amb el pia no de Camp i la veu 
nua de la cantautora mallorqui-
na. “És com llançar-se al mar 
sense xarxa, però trobo que és 
un exercici fantàstic”, afegeix 
l’artista. Al recital, Bonet mos-
tra com el seu tradicional estil 
mediterrani es pot combinar 
amb la vessant més jazzística 
que ofereix un dels virtuosos 
del piano de Catalunya. Temes 
de Serrat, els Rolling Stones, 
Bibiloni, Toti Soler, Gershwin 
o Billy Holliday tindran el 
seu espai conjuntament amb 
les composicions pròpies, com 
Què volen aquesta gent?, L’àguila 

negra o Ja n’hi ha prou. Com a 
novetat, interpreten també po-
emes de Maria Mercè Marçal, 
M. Aurèlia Capmany i Miquel 
Àngel Riera. 
Bonet va actuar a Montcada al 
1987 a la Festa Major de Mas 
Rampinyo. Camp ha visitat el 
municipi amb més freqüència, 
l’última vegada va ser al 2008 
amb l’espectacle ‘Mozart en 
jazz’. La venda anticipada d’en-
trades, al preu de 8 euros, es fa 
a l’Auditori si bé del 21 al 22 
de novembre –en què l’equipa-
ment estarà tancat amb motiu 
de les eleccions–, es podran ad-
quirir a la Casa de la Vila.

El concert de la cantautora mallorquina i el pianista Manel camp tindrà lloc al Kursaal de can Sant Joan el 25 de novembre (22h)

Silvia Díaz | Redacció

Bonet combina l’estil 
mediterrani amb la 
vessant jazzística del 
pianista Manel Camp 

griselda s’estrena com a solista a ‘grischase’

Griselda Astudillo presenta el 
28 de novembre a l’Auditori 
(20.30h) la seva primera expe-
riència com a solista a ‘Grischa-
se’, un projecte musical en què 
fa duet amb Xevi Chase, també 
guitarra acústica, compartint es-
cenari amb el baix Àlex Morell 
i, en ocasions, també amb els 
germans Rubén i Ismael Beren-
jena, bateria i guitarra, respec-

tivament. L’artista montcaden-
ca, amb una dilatada carrera 
al món dels musicals –‘Oliver 
Twist’, ‘7 Novias para 7 Herma-
nos’, ‘Cantando Bajo la Lluvia’ 
i ‘Grease’– i com a corista de la 
cantant Gisela, finalitza a Mont-
cada la gira de concerts per 
Aragó i Catalunya que va co-
mençar a l’agost. “A partir del 
gener tenim programats més 
concerts”, ha explicat Griselda 

qui combinarà aquesta nova 
faceta amb altres compromisos 
professionals com la seva par-
ticipació al nou espectacle del 
Mag Lari, ‘Esplenda’, al teatre 
Tívoli de Barcelona. “Mai no 
havia fet de solista i està sent 
tota una experiència, sobretot 
perquè estic aprenent molt al 
costat de Xevi Chase i de la 
resta del grup”, ha afegit l’ar-
tista montcadenca.

Pilar Abián | Redacció

Griselda Astudillo i Xevi Chase, en concert

Les invitacions per assistir al concert del 28 de novembre a l’auditori Municipal es van exhaurir en una setmana
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Francesc López recupera la figura 
de Joan Subatella com a gran actor

“En Joanet era una persona 
amb un gran cor que va llui-
tar tota la vida per aconseguir 
fer d’actor”, així va descriure 
Francesc López la figura de Joan 
Subatella i Mumbrú (Montcada, 
1925- Barcelona, 1996), durant 
l’acte de presentació de la seva 
biografia que va tenir lloc el 15 
de novembre a la Casa de la Vila, 
plena a vessar. Sebastià Costa, 
amic i company del grup escènic 
Arturo Calvo de l’Abi, va desta-
car la qualitat humana de Suba-
tella, “que va deixar un rastre 
de bondat per allà per on va 
passar”. Altres amics i coneguts 
de l’actor van llegir fragments 
d’obres en les que va intervenir 
al llarg de la seva carrera.

Actor prolífic. López va explicar el 
procés de gestació del llibre, per 
al qual han estat claus els testi-
monis i documents aportats per 
familiars  i amics. “La sorpre-
sa que em vaig trobar és que 
Subatella va multitud d’obres 

de teatre i pel·lícules”. En l’àm-
bit del cinema, destaquen les 
seves aparicions a films com ‘La 
ciutat cremada’, ‘Las largas vaca-
ciones del 36’ i ‘Perros callejeros’. 
L’alcaldessa María Elena Pérez 
(PSC) va lliurar un ram de flors 
a la seva vídua, Paquita Cues-
ta. “Si en Joanet estigués aquí 
estaria molt content perquè 
ell era molt humil i sempre 
necessitava que l’animessin”, 

va dir. El regidor de Cultura, 
Daniel  Moly (CiU), va cloure 
l’acte destacant que “el llegat 
de Subatella continua viu com 
demostra l’existència de sis 
grups de tea tre”. El llibre, editat 
per l’Ajuntament, es pot adqui-
rir per 3 euros a l’Auditori i a la 
Casa de la Vila, que també acull 
una exposició retrospectiva. Els 
dos actes s’emmarquen en el ci-
cle Montcada a Escena.
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Un llibre i una exposició repassen la trajectòria vital i professional de l’artista montcadenc

Laura Grau | Montcada

Francesc López, en segon terme, escolta l’actor Josep Lluís Jiménez durant una de les lectures

‘Passion for Photography’ és el 
títol de la nova exposició que 
proposa l’Agrupació fotogràfica 
de Montcada i Reixac (Afot-
mir) en el marc del festival de 
fotografia, que entra en la seva 
recta final després de dos mesos 
d’intensa activitat. La mostra, 
que es podrà visitar fins al 18 de 
desembre, està formada per una 
cinquantena d’imatges de socis 
de la Confederació Espanyola 
de Fotografia (CEF). 
Una de les propostes més ori-
ginals del festival ha estat ‘Mi-
rades de Montcada’, que va 
plantejar als autors un exercici 
de creació a partir d’una matei-
xa imatge. El resultat, que es va 
poder veure al Kursaal en dues 
exposicions, va ser sorprenent. 
Segons el president de l’Afotmir, 
Pedro Caballero, “la fotografia 
de ficció és una opció que cada 
vegada atrau més gent perquè 
gràcies a les noves tècniques 
es poden aconseguir resultats 
espectaculars”. La resta de sa-

les van acollir tres exposicions 
més simultàniament: Aqüe-
ducte 2010 (II),  a la Casa de la 
Vila; ‘Del Besòs al Llobregat’, a 
l’Auditori Municipal i ‘Mirada 
de Camboya’, de Jesus Botaro, 
a la seu de l’Afotmir. Els segui-
dors de l’Afotmir poden encara 
participar en diversos tallers des 
d’ara i fins al desembre entre els 
quals destaquen els de fotografia 
d’espectacles, el 26 de novembre 
a l’Auditori Municipal, i el 17 de 
desembre, al Kursaal.

AFOTMIR

Laura Grau | Redacció

El Fotomontcada entra 
en la seva recta final
L’auditori Municipal acull una exposició col·lectiva de la cEF

Una de les imatges de la mostra ‘Mirades’
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Dibuixos amb tinta xinesa al Kursaal
La il·lustradora Glòria Falcón exposa la mostra ‘Blanc & Negre’ fins al pròxim 18 de desembre

La il·lustradora Glòria Falcón 
exposa fins al 18 de desembre 
al Kursaal una mostra d’una 
vintena de dibuixos amb tinta 
xinesa titulada ‘Blanc & Negre’. 
A més de dedicar-se a il·lustrar  
contes infantils, també escriu 
poesia per als més petits i fa 
incursions en d’altres camps de 
l’expressió artística. “M’agra-
da investigar i, amb el dibuix 

en blanc i negre, he pogut 
endinsar- me en un món més 
reflexiu molt diferent del que 
habitualment treballo per als 
infants”, va indicar Falcón du-
rant la inauguració de la mos-
tra, feta el 16 de novembre, 
amb la presència del regidor 
de Cultura i Patrimoni, Daniel 
Moly (CiU). Els dibuixos s’ins-
piren en motius de la natura i el 
cos humà i la majoria estan fets 

amb plomí i tinta xinesa, tot i 
que hi ha quatres treballs en què 
l’autora ha utilitzat la tècnica 
del gouache i el pinzell. Pel que 
fa als seus projectes més imme-
diats, Falcón va avançar que al 
març de l’any vinent presentarà 
el seu segon poemari infantil 
–poemes i il·lustracions– edi-
tat amb un cedè amb els textos 
musicats i recitats per la compo-
sitora Mercedes Delclós.

Sílvia Alquézar | Can Sant Joan
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El regidor de Cultura i Patrimoni, Daniel Moly, amb la il·lustradora Glòria Falcón al Kursaal
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Teatrac presenta ‘Su día de suerte’, 
una comèdia de Núria Rodríguez

L’actriu del grup Teatrac Núria 
Rodríguez s’estrena com a guio-
nista i directora de la nova pro-
posta teatral que la companyia 
presentarà el 27 de novembre a 
l’Auditori (19h). La comèdia ‘Su 
día de suerte’ és la història de Sa-
turnino, un empleat de banca fart 
de la seva mala sort que, de cop i 
volta, viurà un canvi sobtat en la 
seva vida arran l’atracament de 
la sucursal bancària on treballa. 
“Cada personatge està fet a 
mida per a cadascun dels ac-
tors que hi participa”, ha mani-
festat Rodríguez, qui s’ha mostrat 
il·lusionada i contenta del resultat 
de la seva primera experiència 
com a màxima responsable d’un 
muntatge. “El principal objec-
tiu és que la gent s’ho passi 
bé”, ha dit. Per presentar la vida 
del protagonista, el grup ha rodat 
un curtmetratge de 6 minuts, di-
rigit per Cristóbal Garrido, que 
es projectarà a l’inici de la repre-
sentació i que ja es pot visionar al 
canal de vídeos Youtube. 

Més propostes. L’obra de Teatrac 
s’emmarca en el cicle de teatre 
de grups del municipi Montca-
da a escena, que promou la Re-
gidoria de Cultura i Patrimoni. 
El cicle clourà el 18 de desembre 
amb ‘Gente bien’, de Santiago 
Rusiñol, amb la qual l’Aula de 
Tea tre retrà homenatge a Joan 
Subatella (18 de desembre, al 
Kursaal). Dèria Teatre i el seu 

nou espectacle, ‘Jazz de parau-
les’, va obrir el certamen el 5 
de novembre. Tea345 va oferir 
‘Arte’, que ja va estrenar amb 
motiu de la festa major de Mas 
Rampinyo; el nou grup Teatro-
ia’t  va debutar amb ‘Demà co-
neixeràs en Klein” i Sayuc, del 
grup de Dones de Can Cuiàs, 
va representar la comèdia d’em-
bolics ‘El testamento’.
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El cicle va arrencar el 5 de novembre amb el muntatge ‘Jazz de paraules’, de Dèria Teatre

Silvia Díaz | Redacció

L’espectacle ‘Jazz de paraules’, de Dèria Teatre, combina pintura, contes i música en directe

Com sobreviure a la selva empresarial

         Maria Canga, estudiant de Direcció 
        Teatral i Dramatúrgia a l’Institut del Teatre
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El nou grup de teatre Teatroia’t, for-
mat per exalumnes dels cursos de 
teatre de la Regidoria de Cultura i 
Patrimoni, va debutar a l’escenari 
l’11 de novembre amb la comèdia 
‘Demà coneixeràs en Klein’, del dra-
maturg Toni Cabré, que va omplir 
l’Auditori de gom a gom. Les cinc ac-
trius s’enfrontaven a un text complex 
sobre la selva del món empresarial  
que van saber portar a través de la 
creació dels personatges, entre els 
que destaquen el de l’executiva (M. 
Carmen Martín) i el de la dona de 
la neteja (Maria Sánchez), interpre-
tacions carismàtiques i plenes de 
matisos. Els papers de la secretària 
(Rosa Puig), la becària (Isabel Pé-
rez) i una altra netejadora (Elisa Ri-
era) són més linials, però necessaris 
per fer avançar l’acció i completar 

la resta de personatges. Tot i el bon 
treball interpretatiu, el muntatge té 
alguns moments on el ritme narratiu 
s’alenteix i, en la part final, abusa de 
la repetició en els trànsits d’escena. 
Manca una línia clara quant a la di-
recció, ambigua i amb problemes 
de moviment escènic, i es troba a 
faltar una proposta estètica que uni-
fiqui sentits, tant en l’escenografia 
com en l’atrezzo i el vestuari. Però, 
deixant de banda la dispersió escè-
nica i els problemes d’estructura, la 
deconstrucció de l’espai dona un 
joc molt bo i suposa un gran aliat 
per fer avançar l’acció, alhora que 
complementa la significació del text. 
En conjunt, l’espectacle va agradar i 
va connectar amb el públic que va 
aplaudir l’esforç interpretatiu de les 
cinc actrius.

Crítica teatral
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Les emissions de la cimentera 
Lafarge han causat una epidè-
mia que converteix les persones 
en zombis. És el maligne pla 
d’un francès que pretén destruir 
el món. Un grup d’elit especia-
litzat en missions impossibles es 
proposa rescatar una ministra 
que vol desvetllar la conxorxa. 
Aquest és l’argument del mig-
metratge ‘Arcángeles’, dirigit per 
Franck Espartero, de la produc-
tora Creaciones Base, que es va 
presentar en primícia l’11 de no-
vembre al Kursaal de Can Sant 
Joan amb un ple absolut. 

Procés. La idea del film va néixer 
fa un any i mig arran d’una ex-
posició al Kursaal de la fotògra-
fa del barri, Olga Iranzo. Espar-
tero va quedar sensibilitzat per 
la problemàtica del veïnat i va 

començar a escriure un guió que 
a poc a poc es va anar tenyint de 
zombies, efectes especials i grans 
dosis d’humor. El moment més 
aplaudit del film va ser la des-
trucció simulada de la cimen-
tera. Al final de la projecció el 

president de l’AV i portaveu de 
la Plataforma Antiincineració, 
José Luis Conejero, va felicitar 
els autors del treball que, “tot i 
ser ficció, posa sobre la taula 
la contaminació de les plantes 
de fabricació de ciment”. 

Lluís Maldonado | Can Sant Joan

Una productora ambienta un film 
de zombis a la cimentera Lafarge
La plataforma antiincineració apadrina la presentació d’‘arcángeles’ a l’Espai Kursaal 

La puerta de los tres cerrojos és el 
títol de la novel·la que va presentar al 
Kursaal el 12 de novembre Sònia Fer-
nández-Vidal, doctora en Física, en el 
camp de l’òptica quàntica, per la Uni-
versitat Autònoma de Barcelona. En la 
seva voluntat de divulgar la ciència, al 
març del 2011 va llençar al mercat el 
seu primer llibre, que ha estat traduït 
a vuit idiomes. L’acte el va organitzar el 
Club de Ciència Ficció, Fantasia i Fan-
dom, amb seu al Kursaal | LR

> Novel·la divulgativa 
sobre la física quàntica
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La festa del soci que La Unió de Mas Rampinyo va organitzar els dies 4 
i 5 de novembre es va saldar amb una valoració positiva per part de la 
nova junta. “A pesar de la pluja, la resposta del públic ha estat bona”, 
va explicar el president de La Unió, Jordi Escrigas. Una setantena de 
persones va participar a l’homenatge a la gent gran, que va comptar 
amb l’actuació dels alumnes de l’Aula de Música i del Grup de Ball In-
victo, i altres 120 es van reunir per veure l’espectacle de màgia de Noel 
Sierra. Un centenar de persones més va assistir a la representació de 
l’obra teatral ‘La casa de Bernarda Alba’, de la companyia La Careta, de 
Ripollet. El programa va arrencar amb una nit de rumba | RJ

Amb motiu de l’Any de la Paraula Viva, la Direcció General de Política 
Lingüística organitza el concurs ‘Sigues viu, tingues paraula’. El certamen 
té quatre categories: fotografies de plaques de vies públiques amb noms 
curiosos, creació de textos breus amb cognoms i/o topònims, elaboració i 
dicció d’embarbussaments i formació de paraules noves a partir de peces 
lèxiques existents. Per participar-hi només cal ser seguidor de la pàgina de 
llengua catalana de facebook o del perfil de twitter. Els finalistes obtindran 
un carnet d’un any del TR3SC i entrades per a activitats culturals i museus 
i, els guanyadors, una tauleta digital. Els interessats a participar es poden 
informar al Servei Local de Català (Domingo Fins, 15) | LR

> La festa del soci de La Unió atrau força públic

> S’obre el termini per fer de patge reial
El 18 de novembre s’obre el termini d’inscripció per participar a la Ca-
valcada de Reis com a patge reial. Els interessats –que han de tenir 15 
anys com a mínim– poden apuntar-se presencialment a l’Oficina d’Atenció 
Ciutadana (OAC), en l’horari habitual, aportant un imprès que es pot des-
carregar del web municipal, www.montcada.cat, o bé aconseguir-lo a la 
mateixa OAC, la Casa de la Vila, el Kursaal, el Centre Cívic Can Cuiàs o la 
Biblioteca Elisenda. També es pot fer la inscripció enviant un correu elec-
trònic a l’adreça ajuntament@montcada.org. Per a més informació s’ha de 
contactar amb la Regidoria de Cultura i Patrimoni (935 651 121) | SD
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Responsables del film ‘Arcángeles’ amb José Luis Conejero, de la Plataforma Antiincineració

> Concurs sobre els noms curiosos en català
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L’associació d’Amics del Mu-
seu Municipal organitza el 20 
de novembre el taller familiar 
‘Un món d’aigua’, d’11 a 14h, 
al Parc de les Aigües, en el 
marc de la Setmana de la Cièn-
cia, que té lloc a tota Catalunya 
del 18 al 17 de novembre. L’ob-
jectiu de l’activitat és donar a 
conèixer, a través del joc, les in-
frastructures relacionades amb 
l’aigua més emblemàtiques del 
municipi. 
El taller començarà al Rec 
Comtal i la Casa de la Mina, 
on els participants hauran de 
muntar un trencaclosques i en-
caixar elements com el Turó, 
el riu Besòs, la Serralada de 
Marina i l’ermita de Reixac. 
La sessió continua rà a la Casa 
de les Aigües, on es projectarà 
un audiovisual sobre aquest 
conjunt industrial i es farà un 
joc de pistes inspirat en l’època 
modernista. Les inscripcions 
s’han de fer al  Museu, fins al 
dia 18. Per a més informació es 
pot consultar la web www.agen-
da.museuciencies.cat.

Amics del 
Museu celebra 
la Setmana 
de la Ciència
Silvia Díaz | Redacció

El Cercle Cultural portarà al 
Cafè Montcada (Major, 100) el 
18 de novembre (20h) l’escrip-
tor Toni Hill (Barcelona, 1966), 
per presentar la seva primera 
obra de ficció ‘El verano de los 
juguetes muertos’ (DeBolsillo), 
publicada l’estiu passat. La tra-
ma, típicament policíaca, està 
ambientada a Barcelona i pro-
tagonitzada per un inspector 
dels Mossos d’Esquadra que 
investiga el tràfic de dones afri-
canes i unes morts relacionades 
amb tres famílies de la part alta 
de Barcelona | LG

El Cercle porta 
a Montcada 
l’autor Toni Hill

El 29 de novembre es farà la 
primera reunió informativa 
per a la preparació de festa del 
Carnaval i per presentar les ba-
ses de la participació a la Rua 
2012. La trobada es farà a la 
sala institucional de la Casa de 
la Vila (20h) i està oberta a les 
comparses que participen cada 
any i també als nous grups que 
s’hi vulguin incorporar | LG

primera reunió 
per preparar la 
Rua de Carnaval

el retro-visor Laura grau
Fundació Cultural

Una exposició al Caixafòrum repassa la trajectòria d’aquest arquitecte vinculat a Montcada

Fins al 8 de gener de 2012, el 
centre Caixafòrum de Barcelona 
acull una exposició sobre Enric 
Sagnier (Barcelona, 1858-1931), 
un imporant arquitecte barceloní, 
autor de mig miler d’edificis de la 
ciutat comtal, entre els quals des-
taca la basílica del Sagrat Cor del 
Tibidabo. Sagnier forma part del 
grup d’arquitectes de primera lí-
nia que van treballar a Montcada 
perquè hi tenien la casa d’estiueg 
o bé perquè els rics estiuejants els 
hi encarregaven la construcció de 
les seves residències. S’allotjava a 
la casa que el seu germà Leolpold 
tenia al Turó, prop de la Font del 
Ferro. L’edifici va passar a mans 
de la cimentera Asland que el va 
convertir en una escola per als fills 
dels treballadors.

Projecte frustrat. Un dels primers 
projectes de Sagnier, que data de 
1887, va ser la reforma i l’amplia-
ció de l’antiga l’església de Santa 
Engràcia. Els plànols, que es po-
den consultar a l’Arxiu Diocesà de 
Barcelona, plantegen un edifici 
d’estil neobizantí que mai no es va 
arribar a fer realitat, perquè Sagnier 
va abandonar la direcció de l’obra 

al 1927 per desavinences amb el 
Bisbat i l’Ajuntament. L’arquitecte 
no estava d’acord que el consistori 
cedís els drets d’explotació del Turó 
a l’antiga Asland perquè aquesta 
operació suposava la destrucció 
de la capella de la Mare de Déu, 
restaurada anys abans per l’arqui-
tecte. L’escollit per substituir-lo va 
ser l’arquitecte municipal, Joan 
Baptista de Serra, que va plantejar 
un temple ben diferent, d’estil ne-
ogòtic, que res tenia a veure amb 
la idea inicial de Sagnier.

Enric Sagnier, estiuejant il·lustre  

Darrera del vell temple, es pot veure la nova nau que Sagnier va començar a construir

L’arquitecte Enric Sagnier, l’any 1926
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JOCS ESCOLARS
El pavelló Miquel Poblet acollirà 
el pròxim 26  de novembre la 
presentació de la nova temporada

pàg. 28 pàg. 30  

Aquest equip s’està superant dia 
a dia. En el darrer partit de lliga 
disputat contra el CN Sabadell 
–el tercer classificat que encara 
tampoc havia perdut cap partit–, 
l’FS va marxar de la capital va-
llesana deixant clar qui és l’equip 
a batre aquesta temporada. Els 
de Jordi Rozas van oferir un re-
cital de gols a la segona part que 
es va traduir en un resultat trepi-
dant (6-12), tot i que al descans 
els montcadencs perdien per 3-2. 
Però a la segona meitat, el pa-
norama va canviar radicalment. 
“Hem sortit molt concentrats 
i amb gran intensitat”, va co-
mentar Rozas. El capità, Mario 
Litrán, va subratllar que la clau 
va ser el segon temps: “En atac 
vam saber definir bé i combi-

nar-ho amb una defensa sòli-
da que va permetre aturar les 
seves contres”. El CN Sabadell 
va plantejar un partit tancat en 
defensa i un atac basat en el con-
tracop. 

Líders. L’FS Montcada continua 
invicte. En la jornada anterior, 
va superar a casa el Montsant 
(4-2). Els montcadencs van 
tornar a demostrar el seu bon 
moment de joc. Després d’un 3 
a 0 inicials, els tarragonins van 
retallar distàncies fins al 3-2. 
Un gol de Mario va retornar la 
tranquil·litat.  “No vam come-
tre els errors de la primera 
meitat i vam aconseguir un 
triomf molt important que 
ens confirma que anem pel 
bon camí”, va dir el tècnic.

Lluís Maldonado | Redacció

FUTBOL SALA. TERCERA nACIOnAL 

L’FS goleja el CN Sabadell, un rival directe, 
i segueix imparable per lluitar per l’ascens
Els de la capital vallesana no havien perdut fins al moment cap partit, i en la jornada anterior van superar a casa el Montsant (4-2)

Els jugadors montcadencs celebren un dels 4 gols que van marcar en el partit a casa contra el Montsant, el tercer classificat a Tercera Divisió

Àlex Expósito intenta culminar un contracop contra el Sant Martí al pavelló Miquel Poblet
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BàSQUET
El Valentine guanya el Girona però 
cau al pavelló contra el Sitges, un 
dels últims al Grup C de la Lliga EBA

La Salle s’està doctorant partit a 
partit a la Primera Estatal. Els re-
sultats són irregulars, però el joc 
cada vegada és més d’elogiar. En 
els darrers quinze dies, l’equip 
va sumar una victòria per la mí-

nima (26-27) a Sarrià de Ter i, 
per contra, va caure derrotat a 
casa contra el Sant Martí Adria-
nenc, un dels rivals forts.  
De moment, l’equip és a 4 punts 
de la zona de promoció de des-
cens.

La Salle millora dia a dia
i confia en el bon treball
Lluís Maldonado | Redacció

HAnDBOL. 1A ESTATAL

Els de pablo camarero tenen els llocs de descens a 4 punts

Tot i que aquesta setmana ha 
descansat, La Salle Iste feme-
ní suma tots els partits dispu-
tats per victòries. El conjunt 
d’Esparanza Hoyos té encara 
pendent el partit ajornat contra 
el Tortosa. En la jornada ante-
rior, les noies d’Esperanza Ho-
yos van esborrar de la pista al 
Sant pedor (13-29) | LM

HAnDBOL FEMEnÍ

Tres victòries
en tres partits
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L’equip de José Luis Sánchez confia a reaccionar i sortir de la zona de descens

El Santa Maria ha trencat amb 
la mala sort que arrossegava. En 
el darrer partit a casa, va saber 
aprofitar les oportunitats, però 
sobretot, va jugar com un equip 
unit. D’aquesta forma va poder 
sumar la primera victòria a casa 
aquesta temporada contra el To-
rreromeu, un equip que encara 
no havia perdut cap partit de 
lliga (5-2).

Canvi d’aires. “L’ambient s’ha 
estabilitzat al vestuari, estem 
molt millor”, va tranquil·litzar 
el capità, Gerard Vendrell, des-
prés del partit. “Faltava una 

victòria per calmar els ànims 
i a més aquesta és la primera 
a casa de la temporada”, va 
assegurar Vendrell, qui confia 
que a partir d’ara l’equip faci un 
punt d’inflexió i redreci la línia 
de resultats negatius que havia 
acumulat que l’havien situat pe-
núltim del grup 6è de Tercera 
Catalana. “Al final hem tingut 
la sort que ens ha faltat altres 
vegades, i és que la pilota ha 
entrat”, va puntualitzar el capi-
tà. El president, Francisco Ro-
mero, va reconèixer el gran joc 
en la primera victòria a casa de 
la temporada i va lamentar els 
problemes amb la plantilla.

FUTBOL. TERCERA CATALAnA

El Santa Maria guanya el primer 
partit a casa de la temporada 

Lluís Maldonado  | Redacció

La cara i la creu. Aquest és el 
balanç de les dues darreres jor-
nades del CD Montcada. El 
que els verds havien guanyat en 
el derbi contra el Ripollet (3-1) 
ho van perdre en el darrer par-
tit al camp del cuer, el Manresa 
(2-1). El jugador que despunta 
en atac és Quim Solano, autor 
dels dos gols de la victòria final 
en el derbi i també de l’únic 
tant aconseguit a la capital del 
Bages.
“No hem fet un gran joc, 
potser amb el de la Grama 
és un dels partits més fluixos 
aquesta temporada”, va co-
mentar el president, Modesto 
‘Tato’ Sanchís qui ha volgut 
fer balanç de la trajectòria de 
l’equip: “Hem fet un gran úl-
tim mes, la plantilla i el cos 
tècnic ha aconseguit col·locar 
el club en la part ni freda ni 
calenta”, va remarcar. 

Falta convicció. El president, 
però, consida necessari que la 
plantilla cregui en les seves pos-
sibilitats: “Falta convicció, po-
dem estar perfectament per 
damunt de la zona mitja de 
la classificació però, quan po-
dem fer aquest salt, les coses 
no acaben de sortir”, va indi-
car Sanchís.

Lluís Maldonado | Redacció

FUTBOL. PRIMERA CATALAnA

El Montcada ensopega contra el cuer 
i perd l’ocasió de fer un salt a la taula
Els verds venien de guanyar a casa el Ripollet (3-1) després d’una gran remuntada en els minuts finals

La plantilla verda celebra abraçada al terreny de joc el tercer gol de la victòria en el derbi contra el Ripollet a l’estadi de La Ferreria
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“Una autèntica estafa”. Així va resu-
mir l’entrenador, Antonio Moya, l’últim 
partit disputat contra el Soses de Lleida, 
que va acabat 1 a 1. Dos gols anul·lats, 
les expulsions de Laura i Roni, la repeti-
ció d’un penal i els insults que va proferir, 
segons Moya, el col·legiat, Ruiz González, 
a jugadores i pares han fet esclatar la pa-
ciència del club: “Tant nosaltres com el 
Soses presentarem un escrit de recla-
mació davant la Federació denunciant el 
tracte discriminatiu, barruer i sexista de 

l’àrbitre”, ha assenyalat el tècnic. A la sor-
tia de vestidors, l’àrbitre es va adreçar de 
forma sexista a Regina qui es va encarar 
amb ell i, fins i tot, el públic i el delegat del 
conjunt lleidatà van haver d’intervenir per 
enviar el col·legiat al vestidor. 
El femení continua líder i invicte igualat a 
punts amb el Bellavista Milan que també 
va empatar contra el Sabadell. En el partit 
anterior, el conjunt de Moya es va desfer 
sense problemes del Sant Ignasi (8-1) –a 
la foto | LM
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El femení empata a Lleida i marxa indignat amb l’escàndol arbitral

FUTBOL. 3a CATALAnA

Mor Antoni gumbau, 
president de la 
penya Barcelonista

Antoni Gumbau, president de 
la Penya Barcelonista des de fa 
més de 30 anys va morir el 9 
de novembre a l’edat de 76 anys 
d’una fallada cardíaca. Gumbau 
també va ser president del CD 
Montcada durant la dècada dels 
setanta i era una persona esti-
mada, que ens els darrers dos 
anys havia. mantingut una gran 
col·laboració amb Montcada Co-
municació en l’edició de 2 docu-
mentals | LM

Gumbau durant una entrevista al 2009
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> El Sant Joan busca el lideratge del grup 6è
Quatre gols de Gerard, un d’Abdul i un de Zapata de penal, van sege-
llar la festa de gols al municipal de Can Sant Joan contra La Planada, 
en un partit que va acabar enmig de la pluja (4-1). El partit a la mitja 
part va acabar amb només 2 a 1 favorables als homes de José Ma-
nuel Martín ‘Pinti’, que van brodar la segona part. La Unió Esportiva 
Sant Joan segueix a la zona de privilegi de la tercera catalana després 
de guanyar els darrers tres partits. La setmana anterior es va desfer 
d’un rival directe, el Barberà, al seu camp (1-3). El tècnic de la Unió 
va reconèixer al final del partit que  “a nivell tàctic i de joc en equip, 
hem fet el millor partit de les nou jornades que hem disputat fins 
ara”, va explicar ‘Pinti’ | LM   

Els de Terra Nostra han millorat el seu joc
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Era l’oportunitat per ficar-se a la 
part alta, però no va poder ser. El 
dia de la presentació de tots els 
equips de l’entitat, amb un gran 
ambient a la graderia, el Valen-
tine va ensopegar contra un dels 
rivals que ocupen la part baixa 
de la taula. El Sitges va donar la 
sorpresa i es va endur la victòria 
de 17 punts (60-77) en un dels 
pitjors partits dels montcadencs 
en aquest inici de lliga, sobretot, 
després d’encadenar dues vic-
tòries consecutives de pes contra 
el Bàsquet Sabadell i el Girona 
que l’havien situat cinquens a la 
taula classificatòria.

La veu del capità. “Som un equip 
de jugadors nous i el que falta  
és acabar d’unir-nos, juguem 
a ratxes i cal millorar com a 
equip”, ha reconegut el capità, 
Raúl Ortega, qui conjuntament 
amb Aitor Murúa, són els dos 
únics jugadors que segueixen de 
la temporada passada.
Ortega ha destacat el gran nivell 
de la plantilla: “Hi ha molta 
qualitat, però cada jugador ha 
de saber què ha d’aportar en 
la plantilla”, ha explicat.
El proper compromís del Valen-
tine també serà complicat, ja que 
visita la pista del segon classificat, 
el Collblanc.

L’equip guanya a la difícil pista del Girona  (65-79), 
però ensopega per sorpresa a casa contra el Sitges (60-77) 

Lluís Maldonado | Redacció

BàSQUET. LLIgA EBA

El Valentine segueix 
en una línia irregular  
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per contra, el conjunt B del cK Montcada, que juga a 2a Divisió, va guanyar el Vilanova (7-9)

El CK arribava al debut en lliga 
sense haver pogut completar en-
cara cap entrenament amb tots 
els jugadors disponibles, per la ce-
lebració del mundial a la Xina. I 
això es va notar en la derrota con-
tra el CEVG de Vilanova (20-10). 
Es va lluitar per capgirar el mar-
cador, però no va poder ser i es va 
entrar als darrers deu minuts amb 
15 a 10 i massa desgast. Al final, 
debut amb àmplia derrota però 
mostrant una bona imatge.
L’Equip B, de 2a Divisió, sí que 
va poder superar el Vilanova per 
7 a 9, amb un gran segon temps. 
El segon conjunt del CKM va re-
dreçar al final un partit que perdia 
al descans.

kORFBAL. LLIgA nACIOnAL

Debut amb derrota del primer equip

El Valentine venia d’encadenar dues victòries consecutives abans de punxar contra el Sitges
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> Sopar de cloenda del 25è aniversari d’El Cim
Un sopar de germanor celebrat l’11 de novembre va ser l’acte de clo-
enda dels actes del 25è aniversari d’El Cim que el president de l’entitat, 
Alfred canals, ha qualificat de “molt satisfactori”. I és que per recordar 
l’efemèride s’han organitzat 2 exposicions, s’ha recuperat la tradició de la 
flama del Canigó i s’ha editat el llibre recopilatori de l’aniversari.  “Després 
de 25 anys volem seguir vius amb els 400 socis que ens segueixen”, 
va explicar el president. Durant els propers mesos, El Cim continuarà 
amb el seu calendari d’excursions i preparar les activitats d’alta muntan-
ya. “Ara toca descansar i gaudir de les activitats del dia a dia”, va dir 
Canals, ja que han destinat molts esforços a preparar la commemoració 
de l’efemèride i sense aturar el ritme del calendari habitual de sortides.
A la foto superior, un moment del sopar amb Canals al mig i el regidor 
d’Esports, Marc Rodríguez (PSC), a la dreta de la imatge | LM 

Un CK sense pràcticament entrenar amb tot el bloc va perdre ala pista del Vilanova

kORFBAL

Marc Castillo 
fitxa per la millor 
lliga del món

El jugador montcadenc de korfbal 
Marc Castillo es convertirà la pro-
pera setmana en el primer català 
a la lliga holandesa, la millor del 
món. Castillo deixa el CK Mont-
cada per marxar al TOP/Werel-
dtikets, el millor equip del món. 
Així el 20 de novembre jugarà el 
seu darrer partit amb el club local, 
de moment, ja que s’espera que en 
tornar de jugar la lliga allà torni a 
Montcada | LR   
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El jugador montcadenc Marc Castillo

Lluís Maldonado | Redacció



292a quinzena | Novembre 2011 Esports

El sènior B Mama-Man-
dawa del CEB Can Sant 
Joan ha tingut un inici de 
competició complicat. No-
més ha pogut guanyar un 
partit en les vuit jornades 
disputades. El conjunt que 
entrena Pepe Bacardit és 
penúltim del grup 5è del 
Campionat Masculí. Al da-
rrer matx va caure  contra el 
Sant Vicenç de Montalt (99-
39). El partit ajornat contra 

el Santa Susanna es jugarà el 
dia 20 de novembre (12.30h) 
al gimnàs municipal.
El tècnic ha fet un balanç 
de la trajectòria del conjunt: 
“És un equip molt jove i 
debuta en la categoria”, ha 
explicat i confia que s’adapti: 
“Tenim equip per estar 
en la part tranquil·la de 
la taula, només ens falta 
confiança perquè surtin 
les coses bé”, ha afirmat 
Bacardit.

Una cistella a falta de 2 segons els dóna el triomf (63-61)

BàSQUET. ELVIRA-LA SALLE

L’Elvira A encadena tres 
victòries consecutives

Després d’un inici amb dub-
tes per baixes i lesions que 
els va fer perdre els tres pri-
mers partits de lliga, l’Elvira 
A ha sumat tres victòries se-
guides que l’han situat a la 
zona mitja de la classificació 
del grup cinquè del campio-
nat sènior. 
“L’inici va ser dur, érem 
poca gent als partits i va 
costar agafar el ritme de 

competició”, ha subratllat 
el tècnic, Xavi Torreblanca. 
“Ara els ànims i les vibra-
cions són diferents”, ha as-
senyalat. En el darrer partit 
a casa, l’Elvira es va impo-
sar al Torelló (76-71). 
“L’experiència i la con-
fiança entre els jugadors 
són les nostres armes”, ha 
apuntat Torreblanca, qui 
confia estar a la part alta 
de la taula.

Lluís Maldonado  |  Redacció

BàSQUET. CEB CAn SAnT jOAn

FUTBOL SALA. AE CAn CUIàS

El sènior de l’EF encara no ha sumat cap punt. Contra el Futsal, va perdre 3 a 4
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El sènior B inicia la lliga
sense sort de resultats
Els de pepe Bacardit només han guanyat 1 partit

L’AE Can Cuiàs és tercer 
del grup 1 de la Primera Di-
visió de futbol sala. Només 
ha patit una derrota, contra 
el Mataró, en els primers 
cinc partits de lliga. 
En la darrera jornada, els 
homes que entrena Ma-
tías Ruiz es van desfer del 
Rosario Central a domicili 

(2-6). “Estem en línia as-
cendent, hi ha actitud, un 
gran esperit d’equip i una 
excel·lent qualitat invi-
dual”, ha dit el míster qui 
ha alertat que “no és pot 
baixar la guàrdia”.
El partit contra el Casp  que 
es va ajornar a la tercera jor-
nada, es jugarà el proper dia 
1 de desembre (21h).

Lluís Maldonado |  Redacció

L’equip és tercer i només 
ha patit una derrota
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L’Elvira-La Salle A ha encadenat tres victòries consecutives al Campionat català
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El sènior B és un equip molt jove que ha debutat a la categoria

> El sènior B de La Salle cau a casa contra 
el Santpedor, pendent d’un partit ajornat
En la darrera jornada de lli-
ga, el sènior B de La Salle 
va ensopegar a casa contra 
el Santpedor, el tercer clas-
sificat, per 20 a 22. Així, 
l’equip se situa setè al grup 
A de la Tercera Catalana, 
amb dues victòries i dues 
derrotes, però amb un partit 
menys, a 6 punts del líder, 
el Pardinyes, i a 4 del se-
gon, l’Igualada.

A la jornada anterior, es va 
ajornar el matx que l’havia 
d’enfrontar al Sant Ot. 
El tècnic, Óscar Sanfelipe,  
creu que “s’ha de conjun-
tar encara un equip molt 
jove –explica– han pu-
jat molts juvenils i s’han 
d’adaptar  a la nova cate-
goria”. L’objectiu, segons 
Sanfelipe, és que l’equip 
pugi a 3a Preferent  | LM   

PADEL / TEnnIS

Campions 
a granollers
Ramón Contijoch i José Ig-
nacio Contreras, del Club 
de Tennis Reixac, s’han 
adjudicat  l’open de caps de 
setmana Ciutat de Grano-
llers de Padel. I la jugadora 
Marta León ha arribat al 
lloc 733 del rànquing esta-
tal de la Federació Espan-
yola de Tennis | LM   

Lluís Maldonado |  Redacció
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El pavelló Miquel Poblet 
serà l’escenari el proper 26 
de novembre de la presenta-
ció de la novena edició del 
Jocs Esportius escolars, que 
organitzen conjuntament 
l’IME i el CDEM.
A partir de les 10h està pre-
vista la concentració dels 
participants. A continuació 
es farà la presentació de tots 
els equips participants i el 

lliurament per part de les 
autoritats municiapls d’un 
lot de material esportiu. 
Després de l’acte oficial es 
donarà pas a les activitats 
lúdiques, amb jocs de psico-
motricitat per a nens des de 
P3 a P5. A partir de de les 
10.45h hi haurà activitats de 
multiesport per a categories 
benjamí, aleví i infantil da-
vant del pavelló. I a l’interior,   
per a prebenjamins.

BàSQUET. ELVIRA-LA SALLE

El júnior guanya els dos 
últims partis i ja és tercer 
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Mas Duran es consolida com 
a cross al circuit comarcal

ATLETISME

La Joventut atlètica es va encarregar dels preparatius de la prova que impulsa el consell comarcal

Els paratges naturals del Mas Duran van tornar a acollir el cros del circuit comarcal del Vallès Occidental
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L’equip suma 13 punts amb cinc triomfs i cinc derrotes

El júnior de l’Elvira-La Salle és quart

Els Jocs Escolars arriben 
a la novena edició

IME/CDEM

Sílvia Alquézar | Redacció

Els alumnes que practiquen esport a les escoles seran els protagonistes
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El júnior de l’Elvira-La 
Salle segueix a la part alta 
després de guanyar els dos 
últims partits i ja és tercer. 
En la vuitena jornada es 
va desfer de l’Escola Pia 
Granollers a domicili per 
un contundent 69 a 95. 
Una setmana abans, va su-
perar a casa el Martorelles 
(75-53). L’equip suma 13 
punts amb cinc victòries i 
tres derrotes, i està empa-
tat amb el líder, les Fran-
queses, i el segon, el CB 
Mollet, però que tenen un 
partit menys.

Lluís Maldonado | Redacció

> El CB Montcada fixa com a objectius 
ser feliços i fer un bon bàsquet
El Club Bàsquet Montcada va des-
plegar el 13 de novembre els 154 
jugadors que conformen els 12 
equips de competició i l’escola de 
bàsquet durant la presentació oficial 
de l’entitat al pavelló Miquel Poblet.
El president, Luis Miguel Rodríguez, 
va començar el seu discurs dema-
nant disculpes si hi havia hagut 
problemes d’organització en l’acte: 
“Això només passa en les cases 
que volen créixer”, va puntualitzar 
el directiu. Entre els objectius que 

va fixar Rodríguez cara a aquesta 
temporada són els de “ser feliços i 
fer cada dia un millor bàsquet i per 
aquest ordre”, va explicar. També va 
animar  els socis i simpatitzants a 
seguir l’equip EBA, en el qual el pre-
sident té depositades moltes espe-
rances. El club va agrair els nous es-
ponsors que donen suport a l’entitat, 
“per fixar el sostre el més alt pos-
sible”, va dir Rodríguez, qui va re-
conèixer la tasca de l’excoordinador 
tècnic Moisés Sánchez | LM

Mas Duran va acollir el 
12 de novembre el segon 
cros del Circuit del Vallès 
Occidental, organitzat pel 
Consell Comarcal amb la 
col·laboració dels municipis 
participants. El Circuit co-
marcal s’adreçava a atletes 
d’entre les categories juvenils 
i prebenjamins, que han de 
córrer un mínim de 4 proves 
per puntuar i optar al premi 
final de la comarca. La pri-
mera cita de la temporada de 
crossos va ser el dia 5 a Sant 
Quirze, mentre que el 19, les 
curses tindran lloc a Barberà 
i, el 27, a Castellar.

Sílvia Alquézar | Redacció

La presentació es farà el 26 de novembre al pavelló

El Shi-kan obté 10 podis al Campionat català

El Club Shi-kan ha obtin-
gut uns grans resultats al 
Campionat de Catalunya 
que s’ha disputat a Bar-
celona. Amb 10 podis, ha 
estat una de les entitat amb 
més premiats. En categoria 
cadet tres competidors del 
Shi-kan van proclamar-se 
sotscampions en la modali-
tat de kumité: Jordi Acedo, 
en menys de 52 quilos; Eric 
Puig, en menys de 57 qui-
los,  i en menys de 63 qui-
los, Francisco Carvajal.
En categoria júnior, Joan 
Muñoz, David Abejón, 
Adrían Martínez i Rubén 
Serrano van ser tercers en 

els seus respectius pesos. 
En els sots-21, Adil Khella 
es va proclamar sotscampió, 
mentre que Kevin André va 
ser tercer. En femení, Silvia 
Muñoz va quedar tercera. 

Campionat d’Espanya. Els  
10 joves participen en un 
programa de tecnificació 
al CAR de Sant Cugat per 
preparar el Campeonat 
d’Espanya que es dispu-
tarà a Tarragona el 17 i 
18 de desembre. El 19 de 
novembre viatjaran a Sa-
ragossa per participar en 
una trobada amistosa de 
preparació contra Aragón, 
Madrid, València i Balears.

D’altra banda, el 5 de no-
vembre, Rubén Serrano 
es va proclamar campió 
del 14è Torneig Interna-
cional Ciutat de Barcelona 

amb l’equip titular de la 
Federació Catalana, con-
tra França i Romania i 
Madrid, València, Aragó i 
Balears. 

Lluís Maldonado | Redacció

kARATE 

Els karateques participen en un programa de tecnificació per preparar el campionat d’Espanya al desembre

Els 10 karateques que van aconseguir medalla al Campionat de Catalunya
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> Mira tots els equips del Club Bàsquet Montcada a la fotogaleria de 

El benjamí A aspira a ser campió

El benjamí A de l’FS Mont-
cada està intractable. Ha 
guanyat tots els partits de 
lliga per golejada. “Tot està 
anant molt millor del que 
s’esperava”, reconeix el 
tècnic John Serrano. “Hi 
ha molt bon equip i és 
molt competitiu”, afegeix. 
L’objectiu és ser primers de 
grups i anar a les fases finals 
per lluitar pel campionat. 
En els darrers dos partits, 
ha guanyat el Santa Coloma 
(13-0) i el Rubí (3-11).

FUTBOL SALA. FS MOnTCADA

L’equip que entrena John Serrano ha guanyat els cinc partits jugats

El benjamí A de l’FS Montcada va golejar 13 a 0 el Marfil Santa Coloma
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El juvenil del CD Montca-
da ha frenat el bon ritme de 
competició que tenia. En els 
darrers tres partits només ha 
sumat un punt, en l’empat 
contra el Parets (1-1). En el 

darrer matx a casa, els de 
Rafa González van caure 
contra el Guíxols (0-3), en 
un marcador que “no va re-
flectir el que es va veure al 
camp”, va comentar el tèc-
nic, qui reconeix que “falta 
cosir encara un equip to-
talment nou a la categoria 
i amb mi mateix”. “Estem 
apostant per un sistema 
nou que requereix un pe-
ríode d’adaptació –expli-
ca– i cal combatre la inse-
guretat establint un patró 
definit”. El míster confia que 
els resultats arribaran per la 
gran qualitat d’una planti-
lla que va variant l’aliniació 
amb nombroses rotacions en 
les posicions de joc. 

Els verds sumen només 
un punt en en tres partits

FUTBOL. jUVEnIL CD MOnTCADA

Els de Rafa González van perdre a casa contra el Guíxols (0-3) en la darrera jornada
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Lluís Maldonado | Redacció

El benjamí C guanya els tres primers 
partits i en perd els tres següents 

Un equip que va començar 
la pretemporada amb mal 
peu, a poc a poc ha redreçat 
el seu joc, tot i que els re-
sultats no li han acabat de 
somriure. El benjamí C de 
l’EF Montcada –que juga 
a Tercera– va guanyar els 
tres primers partits de lliga, 
però n’ha perdut els altres 
tres. En les dues últimes jor-
nades va caure contra el Po-
linyà, i la Roureda. “Estan 
assimilant els conceptes i 
tenen molta il·lusió”, expli-
ca el tècnic, Víctor Molina.

Lluís Maldonado | Redacció

FUTBOL. EF MOnTCADA

El conjunt de Víctor Molina ha millorat molt des que ha començat la temporada, malgrat els darrers resultats

En el darrer partit a casa contra el Polinyà, el benjamí C va perdre per la mínima, 2 a 3
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> Catalunya s’imposa a Romania
La selecció catalana sots-21 es va imposar amb autori-
tat al combinat de Romania (9-0), en un partit amistós 
internacional de futbol sala, que es va disputar el 15 de 
novembre al pavelló Miquel Poblet. El matx va comptar 
amb la participació d’ alguns jugadors del màxim nivell de 
la Lliga Nacional Estatal, que pertanyen al F.C. Barcelona i 
el Marfil de Santa Coloma, entre d’altres, i va ser una bona 
ocasió per als aficionats del futbol sala a Montcada per 
conèixer la resta de jugadors catalans amb gran talent. 
L’amistós l’organitzava la Federació Catalana de futbol en 
col·laboració amb l’FS Montcada i l’IME  | LM

> Mira tots els equips del Club Bàsquet Montcada a la fotogaleria de 

Lluís Maldonado | Redacció

L’infantil B té marge de millora

En les cinc jornades disputa-
des, l’infantil B de La Salle 
només ha pogut sumar una 
victòria i va ser en el debut 
a la lliga contra el Barberà 
(21-10). L’equip és quart al 
grup A de Primera Catala-
na. El tècnic, Ricard Presas, 
ha reconegut que es tracta 
d’un grup en què molts dels 
jugadors estan començant 
a practicar l’handbol. “Es-
tan demostrant que tenen 
molt marge de millora”, 
ha explicat l’entrenador. 

Lluís Maldonado | Redacció

HAnDBOL. LA SALLE

L’equip juga a primera catalana i és quart en la classificació del seu grup

L’infantil B va perdre per la mínima a casa contra els Maristes de Rubí (18-19)
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Josep Miquel Piqué
Director general del 22@. De família humil i treballadora de la terra, va aprendre amb els seus 
altres cinc germans els valors de la vida i la seva generositat en una casa del carrer Ripoll. Els estudis a 
La Salle Montcada, però, li van obrir les portes del que acabaria sent el seu món. Una visita a l’Escola 
d’Enginyeria de la mà del ja desaparegut germà Daniel el va il·luminar per estudiar telecomunicacions. 
“Viure a Montcada et feia veure la importància de les ‘comunicacions’ –comenta–, només calia amb 
el temps introduir la variable ‘tele’ al davant”. Va estudiar enginyeria tècnica a La Salle, la superior a la 
UPC, un màster a Esade i programes d’estudis al prestigiós MIT de Boston. Des de l’any 2007, és el mà-
xim responsable del projecte tecnològic del 22@, que en pocs anys ha situat Barcelona com un referent 
mundial a nivell de lideratge tecnològic, des d’on impulsa l’economia del coneixement, “que si alguna 
base té és el talent i el seu desenvolupament des d’una òptica personal i professional”, apunta. 

“Més enllà de la tecnologia, 
tu ets el teu propi límit”

Com va començar en el món de 
l’economia del coneixement?
Va ser a l’Escola d’Enginyeria, on 
treballava abans de dirigir el 22@. 
Vaig assumir la creació del parc 
d’innovació  de La Salle. El meu rep-
te és visionar el futur i construir-lo a 
partir de la mobilització d’energies 
individuals i col·lectives. Va ser així 
com vaig introduir la tercera missió: 
no només docència i recerca, sinó 
també transferència tecnològica, és 
a dir, la fundació d’empreses i, per 
tant, endinsar-me en el que significa 
el paradigme del coneixement, que 
va associat al talent.
La inquietud tecnològica el va por-
tar a conéixer el prestigiós MIT de 
Boston. 
Allà vaig conèixer un dels professors 
gurús en tecnologia, Ken Moors. 
També he fet múltiples estades al Si-
licon Valley (California), amb progra-
mes d’intercanvis internacionals per 
veure i viure quin és el seu significat 

més profund. Allà t’ensenyen que, 
més enllà de la tecnologia, tu ets el 
teu propi límit. No t’has de queixar, 
has de desenvolupar el teu talent. 
El 22@ respira Silicon Valley.
Hem aconseguit emular el model, 
però des d’una òptica europea. Allò 
no és un model viable des d’un punt 
de vista econòmic i social, ni tampoc 
sostenible urbanísticament. El 22@ 
és una expressió de l’economia del 
Silicon Valley, a diferent escala. Tenim 
tots els elements, inversió de capital, 
incubadora d’empresa i universitats 
de recerca i transferència.
Com 22@, una clau urbanística 
inventada, esdevé una marca amb 
prestigi internacional?
Hem transformat un sector indus-
trial en un espai per viure i treballar. 
És el gran element diferencial en el 
que BCN guanya les capitals més 
importatnts i per això és un referent. 
El 22@ situa la ciutat com a centre 
de l’economia. Parla des de i per a 

la ciutat l’ha situada com a exemple 
internacional. En 10 anys, el projecte 
acull 1.500 empreses que han gene-
rat 44.500 llocs de treball.

Les empreses es veuen obligades 
ara a pensar en clau global?
Sí. Totes les iniciatives que tenim a la 
incubadora d’empreses de Barcelo-
na Activa les ajudem a créixer, però 
sobretot a fer-les globals en base a 
tres eixos: el talent, la tecnologia i el 
finançament.
Tinc la sensació que tot va a una 
velocitat que produeix vertigen. No 

correm el perill que la tecnologia 
produeixi una fractura social?
Nosaltres som immigrants tecnològics 
i ens hem hagut d’adaptar a la nova 
era. Els joves són nadius digitals, ja 
han nascut envoltats d’Internet, xar-
xes socials i no els representa cap 
problema assimilar-ho tot.
I no creu que amb tanta tecnologia, 
la gent s’abstrau de la realitat?
Tot és realitat. Com sempre, tot depèn 
de l’ús que se’n fa. La gent acusa les 
noves tecnologies de distorsionar la 
forma de relacionar-se. Però també 
va passar en el seu dia amb la ràdio 
o la televisió o en qualsevol moment 
de la història en què s’ha produït una 
revolució industrial o tecnològica.  
Quin és el repte del nou escenari?
Internet afronta ara la tercera revo-
lució. Estem davant de l’Internet de 
les petites coses, en com aplicar la 
tecnologia en la millora de la ciutat, 
amb una ecologia de la innovació. 
Les ciutats han d’apostar per la qua-

litat de vida. Qui sàpiga combinar el 
millor espai per viure i treballar amb 
talent global però també amb talent 
local estarà en millors condicions per 
desen volupar l’ascensor social.
I ara, entre nosaltres, què faria per-
què Montcada formés part d’aquesta 
economia del coneixement del qual 
el 22@ és la màxima expressió?
La implicació de l’administració pú-
blica és imprescindible. S’està tre-
ballant perquè el 22@ s’estengui a 
l’Àrea Metropolitana. Fan falta plans 
d’internacionalització que aportin 
valor i riquesa. I cal centrar-se en in-
centivar el talent dels futurs empre-
nedors. S’ha de crear valor, sabent 
que l’ecologia de la innovació ha de 
ser el motor de les noves empreses 
tractores. El cotxe elèctric podria ser 
un bon exemple al voltant del qual 
articular activitats empresarials. I 
sobretot és fonamental que l’anglès 
passi a ser la tercera llengua d’ús a 
les escoles.

Des de Barcelona 
volem liderar el món 
de la tecnologia a 
les ciutats, per fer-la 
atractiva no només  
per viure, sinó també 
per treballar-hi

Enginyer de telecomunicacions

A títol personal
LLUÍS MALDONADO
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